
Prosinec 2013

ROSA
Zpravodaj  Rosicka

Krásné Vánoce přeje redakce Rosy



3ROSA 12/2013

ROSA
ROSA – Zpravodaj Rosicka| vychází 11x ročně

Tiskne se pro město Rosice a obec Babice

číslo 12/2013 vychází 1. 12. 2013

MK ČR E 19459

Vydává KIC Rosice, Palackého nám. 45,

665 01 Rosice, IČO: 86770632

Šéfredaktor: Lukáš Volánek.

Zpravodaj lze zakoupit v kanceláři KIC Rosice.

Příspěvky, ohlasy a objednávky předplatného zasílejte

na adresu redakce:

Kulturní informační centrum Rosice

Palackého nám. 45, 665 01 Rosice,

e -mail: inzerce@kic.rosice.cz,

www.kic.rosice.cz, www.rosice.cz,

inzerci vyřizuje: Jarmila Helsnerová,

tel.: 546 492 196, v kanceláři KIC, naproti radnici

po–pá 9.00–12.30 hod, 13.00–17.00 hod.

Uzávěrka vždy 10. den v měsíci.

Distribuce Rosy:  Šárka Vokounová tel.: 721 831 626

Cena 10 Kč

Grafi cká úprava, tisk: Michal Eliáš, tel.: 603 475 701

Z OBSAHU:
Informace pro občany Babic   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  4

Slovo starosty   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  6

Výpis usnesení rady   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  8

Výpis z usnesení ze zasedání zastupitelstva   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   10

Nalezené věci na území města Rosice   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   14

Obnova třešňového sadu na Trojici   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   16

Jak jsme vysazovali stromky na Trojici .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   18

Každá ztráta mrzí   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   19

Společenská kronika  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   20

Právnická poradna   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   21

Tři otázky k vodě   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   22

Hudba a Rosice   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   23

Rosicko–zbýšovsko–zastávecký trojúhelník   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   27

Dušičkové zamyšlení, K dušičkovému zamyšlení   .  .  .  .  .  .  .  .  .   28

Kapr od Ježíška   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   30

Klaviatura Vánoc   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   32

Informace ze základní školy   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  34

Vánoční slovo o ZUŠ, Historie ZUŠ Rosice .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  40

Ohlédnutí za podzimem   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   43

Zveme vás do knihovny .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  44

Když se řekne Kronek   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  48

Z činnosti MO ČSBS .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   50

Mikuláš se vrací   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   51

Vycházet ze tmy ke světlu  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .52

MC Kašpárkov   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  54

Co nového v SVČ   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   56

Novinky z Turisťáku .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   62

Fotbal, Další vynikající úspěchy závodníků TJ Sokol   .  .  .  .  .  .  .   63

HC Štika dosáhla prvního vítězství v krajské lize   .  .  .  .  .  .  .  .  .  64

Zumba v ZKC slaví 3. výročí .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  66

Mažoretky Anife v Rakousku .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   67

Program kina .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  68

Kulturní přehled .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .   70

Po staletí se betlémář-

ství způsobem své výpovědi 

o  skromnosti, vděku, štěd-

rosti lásky a  zbožnosti řadí 

k  významným hodnotám 

lidového i  profesionálního 

výtvarného umění. Speci-

fickým fenoménem v  tomto 

oboru jsou třebíčské malo-

vané betlémy. Jeden takový 

pro rosický kostel sv.  Marti-

na pořídil svého času děkan 

a farář, třebíčský rodák P. Jo-

sef Navrkal.

Všem čtenářům Rosy přeji 

klidné prožití Vánoc a úspěš-

ný vstup do roku 2014.

Lukáš Volánek

šéfredaktor
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Titulní strana: Rosický betlém Foto: František Koutný



INFORMACE
PRO OBČANY BABIC

o
b

e
c 

B
a

b
ic

e

PŘEHLED USNESENÍ
z 34. zasedání Zastupitelstva obce Babice u Rosic
konaného dne 6. 11. 2013 na OÚ v Babicích u Rosic

Zastupitelstvo obce Babice 

u Rosic

Schvaluje:
a)  fi nanční příspěvek TJ Sokol 

Babice u Rosic na r. 2013 ve 

výši 2 000 Kč na akci „Babic-

ký mariáš“ – 5. ročník,

b)  kupní smlouvu se společnos-

tí DIAMO,  s.  p., odštěpný 

závod GEAM Dolní Rožín-

ka. Obec odkoupí pozemky 

p. č. 923/1 o rozloze 1718 m2 

a  p.  č.  926 o  rozloze 926 m2 

v k.ú. Babice u Rosic za cenu 

28 000 Kč,

c)  rozpočtové opatření č. 10,

d)  požádat o vydání územního 

rozhodnutí na komunikaci 

na ulici Grunty,

e)  zkapacitnění vodovodního 

řadu na ulici Grunty. Obec 

bude spoluinvestor této akce,

f)  smlouvu č.  11094886 o  po-

skytnutí podpory ze Státního 

fondu životního prostředí ČR 

v rámci Operačního progra-

mu Životní prostředí na akci 

„Alej Kopaniny a  K  Oboře“, 

podepsanou Státním fondem 

životního prostředí ČR dne 

30. 10. 2013.

Bere na vědomí:
a)  informace starosty,

b)  připomínky zastupitelů 

obce,

c)  informaci starosty o projektu 

revitalizaci krajiny v lokalitě 

Padělek a  možnosti čerpání 

dotace ze SFŽP.

Stanovuje:
a)  v  souladu s  § 102 odst.  2 

písm.  a) zákona č.  128/2000 

Sb. o obcích (obecní zřízení), 

ve znění pozdějších před-

pisů kompetenci starosty 

obce k  provádění jednotli-

vých rozpočtových opatření 

v rozsahu:

 do 50 000 Kč.

  Rozpočtová opatření v  část-

kách vyšších může starosta 

obce samostatně provádět 

jen v případech:

  a)  rozpočtového zapojení 

účelově přidělených fi -

nančních prostředků z  ji-

ných rozpočtů

 b)  kdy zapojení výdaje vyža-

duje nutný výdaj na zajiš-

tění chodu obce, v případě 

havárií nebo stavu nouze, 

výdaj k  odvrácení mož-

ných škod, dále když včas-

né provedení úhrady je vá-

záno penalizací a  dopady 

penalizací mohou výrazně 

překročit případná rizika 

z neoprávněné úhrady

 c)  úhrady pokut, penále 

z  rozhodnutí nadřízených 

orgánů a  dohledů a  další 

nutné výdaje, kdy schvále-

ní rozpočtového opatření 

je nezbytné a  má jen for-

mální charakter, protože 

výdaj musí být realizován.

  Zastupitelstvo si vyhrazuje 

právo na informaci o  kaž-

dém rozpočtovém opatření 

provedeném v  kompetenci 

starosty na nejbližším zase-

dání zastupitelstva konaném 

po schválení rozpočtového 

opatření starostou a  jejího 

stručného odůvodnění (odů-

vodnění lze na zasedání po-

dat ústně).
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PŘEHLED 
USNESENÍ
z 33. zasedání Zastupitelstva
obce Babice u Rosic
konaného dne 30. 10. 2013
na OÚ v Babicích u Rosic

Zastupitelstvo obce Babice u Rosic

Schvaluje:
a)  rozpočtové opatření č. 9.
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SLOVO STAROSTY
Vážení čtenáři Rosy,

v  minulém roce v  prosincovém vydání jsem psal článek 

o tom, jak je pěkné se na něco těšit. Psal jsem, na co se těším 

já a  co bych chtěl dostat od Ježíška jako starosta našeho 

města. Rád bych se dnes po roce k článku vrátil a zhodnotil, 

zda jsem se netěšil zbytečně.

Na co jsem se tedy těšil:

☐  až bude mít vedení měs-

ta vyřešeny všechny staré 

nevyřešené kauzy, které 

nás ve vedení zdržují a za-

těžují od smysluplné prá-

ce na rozvoji města.

Hned první přání není 

splněno, naopak na povrch 

vyplouvají nové a  nové věci, 

které nejen že zdržují od prá-

ce, ale stojí nás všechny pěk-

nou hromádku peněz. Ještě 

to bude asi dost dlouho trvat, 

než se stůl od těchto většinou 

nemilých věcí vyčistí.

☐  že zastupitelé budou 

všichni táhnout za jeden 

provaz, ale ne na jeho 

opačných stranách.

Mám v poslední době dob-

rý pocit, že toto přání se mi 

splnilo. Při jednání zastupi-

telstva většinou nacházíme 

shodu a nehrajeme si na koali-

ce a opozice, kluby a podobné 

nesmysly, které jistě rádi po-

necháme povolanějším. Za to 

patří všem zastupitelům dík. 

Velmi dobře pracují výbory 

zastupitelstva i  komise rady. 

Sice mne stále něčím úkolují, 

ale já se jen tak nedám.

☐  že zcela dobrovolně pro-

zří někteří ředitelé pří-

spěvkových organizací 

a  zjistí, že doba pečených 

volů již skončila a  je nut-

no začít šetřit.

I  tady nastalo zlepšení 

a  přání je plněno. Jednak ze 

strany ředitelů příspěvko-

vých organizací (PO), ale také 

zřízením funkce metodika 

pro PO a nastavením jasných 

pravidel pro řízení PO. Tento 

nástroj zde ve městě chyběl, 

často nám to auditoři vytýka-

li a slibujeme si od něho pře-

devším ušetření v  rozpočtu 

a  současně motivační nástroj 

pro práci ředitelů PO.

☐  že přestanou existovat 

občanská sdružení ne-

mocných lidí, kteří díky 

svému přesvědčení o tom, 

že jen oni zachrání a spasí 

svět, brzdí rozvoj celého 

regionu.

Bohužel další nesplněné 

přání, současný stav je spí-

še opačný. Uklidňuje mne 

to, že každý umírající orga-

nismus v  agónii kolem sebe 

kope. Když se ještě trochu 

k  odchodu do historie i  po-

může, pak možná přestane 

kopat nadobro a  hodně lidí 

i institucí si oddechne a bude 

se moci vrátit k  tvůrčí práci 

a svému původnímu poslání.

☐  že mezi mými kolegy sta-

rosty nebudou lidé, kteří 

nedrží slovo.

Přání splněno. S  mými 

kolegy starosty jsme se za ty 

tři roky dobře poznali a až na 

jednu výjimku se na sebe mů-

žeme spolehnout a rádi se ví-

dáváme. A ta jedna výjimka? 

Právě byl na dovolené, a  tak 

ani nebudu překvapen, že za-

stupitelé jeho obce mu opět 

v  plné výši schválí k  propla-

cení celou dovolenou.

☐  že v  rosické kašně na ná-

městí jednou poteče voda 

a  náměstí tak získá zají-

mavou dominantu, kte-

rou jen tak někde nemají.

Téměř splněné přání. 

V kašně sice voda ještě nete-

če, ale do půl roku určitě téci 

bude. Jen doufám, že pod 

z 
ra

d
n

ic
e
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kašnou nenajdou archeolo-

gové, něco, nad čím by zajá-

sali a my zaplakali.

☐  že bude novotou svítit 

nová fasáda zámku a  ten 

se stane spolu se zámec-

kým parkem místem, kte-

ré bude žít lidmi.

Přání výhledově splněno 

napůl. Na fasádu jsme zažá-

dali o  dotaci, když přidáme 

pár stovek tisíc z  rozpočtu, 

pak by měla do konce roku 

směrem k  Zastávce zasví-

tit fasáda v  plné kráse. Ještě 

prořezat stromy, v noci fasá-

du nasvítit a  pohled na zá-

mek bude bez kazu. Zámec-

ký park si ještě musí počkat, 

věřím, že dotační tituly, ze 

kterých by se dalo čerpat na 

revitalizaci veřejné zeleně, 

neskončí. Počká taky proto, 

že před deseti lety již spoly-

kal deset milionů. Jen z nich 

nějak již vyrostl.

☐  že na rosickém náměstí 

bude stát místo ostudné 

proluky polyfunkční dům 

s  byty a  obchody, stav-

ba, která bude vyhovovat 

všem předpisům a  záko-

nům a  na kterou bude 

hrdý nejen architekt a in-

vestor, ale celé město.

I tady se stává pomalu přá-

ní skutečností, jen to nesmím 

zakřiknout. Odpůrci zatím 

stáhli zbraně a  nevím, zda to 

není jen proto, aby je nalešti-

li a naostřili pro další boje za 

svou osobní pohodu a klid.

☐  že v  létě během dne usly-

ším až na radnici veselý 

vřískot dětí z  rosického 

koupaliště

Zatím nesplnitelné přá-

ní. Na státní instituce je 

i  Ježíšek krátký, a pokud má 

zaznít vřískot dětí z  našeho 

koupaliště, určitě to nebude 

v  příštím roce. Na pozem-

cích, které nepatří městu, 

se zatím nic podnikat nedá. 

Zkusíme zatím vřískat my na 

patřičných institucích.

☐  že zajdu do rosického 

kina na trojrozměrný 

film, který budu sledovat 

z  nové příjemné sedačky 

a  v  prostředí, které ne-

mají ani v  multiplexech. 

A bez popkornu.

Maximálně splněné přá-

ní se vším všudy, bohužel 

i  s  popkornovým odérem, 

takže vlastně čtyřdimenzi-

onální podívaná. A  s  nema-

lým ekonomickým efektem!

☐  že bude v  pořádku kana-

lizace a  podaří se nám 

opravit většinu chodníků 

a silnic.

S  tím přáním jsem to pře-

hnal. Toto přání se nesplní 

asi nikdy, na jednom kon-

ci skončíte s  opravou a  už 

abyste s  další zase začali na 

druhém konci města. Prostě 

nekonečný koloběh života.

☐  že stát pochopí, že pokud 

má pověřený úřad zabez-

pečovat agendy pro ob-

čany, pak na jeho činnost 

musí dávat nejen příspě-

vek, ale hradit jeho čin-

nost v plné výši.

Přání nesplněno. Stát ne-

pochopil a jak to tak vypadá, 

v  brzké době ani nepocho-

pí. S  tím materiálem, kte-

rý se chystá po volbách na 

posty ministrů a  půjde mu 

především o  vyšší úrodu ře-

pky a  obsah korýtek, nemů-

žeme čekat žádnou změnu 

k lepšímu.

☐  že politici zjistí, že je zby-

tečné mít kraje a  krajské 

úřady a  jejich zrušením 

ušetří náš stát nemalé 

prostředky.

Toto bylo hodně odvážné 

a  asi nesplnitelné přání, ta-

kové kacířské. Však mne za 

ně i  sám hejtman napome-

nul. A  náměstek hejtmana 

také. Asi si spočítali, kolik 

lidí by přišlo o  práci. Ale 

přát si to budu stále, to snad 

mohu, ne?

To byl výčet všech mých 

přání z  minulého roku. Při 

jejich vyřknutí jsem ne-

byl příliš optimistický. To 

se částečně potvrdilo. Ale 

není všem dnům a  Váno-

cům konec. Třeba už o  těch 

letošních…

Jdu znovu psát dopis Je-

žíškovi, abych se připomněl. 

A  vy běžte taky. Je nejvyšší 

čas. Nepřejte si jen hmotné 

statky, jsou důležitější věci.

Všem čtenářům Rosy pře-

ji hodně štěstí, zdraví, lásky 

a lidského porozumění nejen 

o Vánocích.

Jaroslav Světlík

starosta města Rosice
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VÝPIS USNESENÍ RADY MĚSTA 
ROSICE Č. 79/2013
konané dne 21. 10. 2013 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém 

jednání dne 21. 10. 2013 přijala 

toto usnesení:

1. Bere na vědomí
a)  zprávu o  činnosti příspěv-

kové organizace Kulturní 

informační centrum Rosice 

za období III. čtvrtletí 2013 

a  připravovaných akcích na 

rok 2014,

b)  průběžnou zprávu příspěv-

kové organizace Správa 

zámku Rosice za rok 2013,

c)  zprávu o  hospodaření pří-

spěvkové organizace Penzi-

on pro důchodce Rosice za 

období 1.–9.2013.

2. Schvaluje
a)  rozpočtové opatření 

č. 10/2013,

b)  seznam příkazců opera-

cí pro rozpočtové opatření 

č. 10/2013,

c)  výběr dodavatele veřejné 

zakázky malého rozsahu 

„Restaurátorské práce na 

opravě kašny se sochou 

Živěny, Rosice“ v  soula-

du se zprávou o  posouze-

ní a  hodnocení nabídek ze 

dne 18. 10. 2013. Vybraným 

dodavatele je Mgr. Ladislav 

Werkmann, sochař-restau-

rátor, se sídlem Blažejské 

nám. 14, 772 00 Olomouc, 

IČ: 126 78 171,

d)  uzavření smlouvy o  dílo na 

veřejnou zakázku malého 

rozsahu „Restaurátorské 

práce na opravě kašny se so-

chou Živěny, Rosice“ se zho-

tovitelem Mgr.  Ladislavem 

Werkmannem, se sídlem 

Blažejské nám. 14, 772 00 

Olomouc, IČ: 126 78 171 ve 

výši 894 125 Kč vč. DPH,

e)  dohodu o  narovnání stran 

užívání části pozemku 

p.  č.  1566/2 v  k. ú. Rosice 

u Brna mezi městem Rosice, 

Palackého nám. 13, 665 01 

Rosice a manželi I. V. a C. V.

3. Rozhodla
a)  podle § 15, odst.  4 směrni-

ce č.  1/2009 o  hospodaření 

s  byty o  uzavření nájemní 

smlouvy na byt č.  2, Kašta-

nová ul. č.  p. 1168, na dobu 

určitou 2 měsíce.

4. Souhlasí
a)  s  uzavřením nájemní 

smlouvy mezi městem 

Rosice, Palackého nám. 

13, 665 01 Rosice a  paní 

I. V., jejímž předmětem 

je užívání části pozemku 

p.  č.  1556/2 v  k. ú. Rosice 

u  Brna, na dobu neurčitou 

s výpovědní lhůtou 3 měsí-

ce, za částku 390 Kč/měsíc,

b)  s uzavřením smlouvy o zříze-

ní práva odpovídajícího věc-

nému břemenu mezi městem 

Rosice, Palackého nám. 13, 

665 01, Rosice a  E.ON Dis-

tribuce,  a.  s., F. A. Gerstnera 

2151/6, 370 49 České Budě-

jovice, jejímž předmětem je 

umístění kabelového vedení 

NN na pozemku města 2392/1 

v  k. ú. Rosice, akce „Rosice, 

1. května, úprava venk. vedení 

N“ jednorázová úhrada činí 

1 000 Kč bez DPH, po zapra-

cování připomínky MěÚ, od-

bor ekonomický,

c)  s uzavřením smlouvy o zříze-

ní práva odpovídajícího věc-

nému břemenu mezi městem 

Rosice, Palackého nám. 13, 

665 01, Rosice a  E.  ON Dis-

tribuce,  a.  s., F.  A. Gerstnera 

2151/6, 370  49 České Budě-

jovice, jejímž předmětem je 

umístění venkovní přípojky 

a pojistkové skříně na pozem-

cích města s. č. st. 810/1 a 3463 

v  k. ú. Rosice, akce „Rosice, 

Sklářská 853: NN příp. závěs. 

příp.  “, jednorázová úhrada 

činí 2 000 Kč bez DPH, po za-

pracování připomínky MěÚ, 

odbor ekonomický,

d)  s  uzavřením smlouvy o  zří-

zení práva odpovídajícího 

věcnému břemenu mezi 

městem Rosice, Palacké-

ho nám. 13, 665 01, Rosice 

a E. N Distribuce, a. s., F. A. 

Gerstnera 2151/6, 370  49 
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České Budějovice, jejímž 

předmětem je umístění ka-

belového vedení NN na po-

zemku města 664/4 v  k. ú. 

Rosice, akce „Rosice, Mrští-

kova 550 a  552, úprava pří-

pojky NN“ s  tím, že jedno-

rázová úhrada činí 1 000 Kč 

bez DPH a  po zapracování 

připomínek MěÚ, odbor 

ekonomický,

e)  jako zřizovatel s  pořízením 

konvektomatu do kuchyně 

Penzionu pro důchodce Ro-

sice.

5. 
  Rada města Rosice v souladu 

s  ustanovením § 102 odst.  2 

písm.  b) zákona č.  128/2000 

Sb., o obcích v platném zně-

ní, a  v  souladu s  ustanove-

ním § 166 odst.  2 zákona 

č.  561/2004 Sb. o  předškol-

ním, základním, středním, 

vyšším odborném a  jiném 

vzdělání (školský zákon), 

v platném znění,

a)  bere na vědomí informa-

ci místostastarosty města 

Rosice jako předsedy kon-

kurzní komise na obsazení 

pracovního místa ředitele/ky 

příspěvkové organizace Stře-

disko volného času Rosice, 

okres Brno–venkov, o  prů-

běhu 2. jednání konkursní 

komise dne 17. 10. 2013,

b)  jmenuje paní K. M., na pra-

covní místo ředitelky pří-

spěvkové organizace Stře-

disko volného času, Rosice, 

okres Brno–venkov s  účin-

ností od 1.  1.  2014 na dobu 

šesti let,

c)  určuje plat a  jeho složky 

platovým výměrem ředi-

telce příspěvkové organiza-

ce Středisko volného času 

Rosice, v  souladu se záko-

nem č.  262/2006 Sb., záko-

ník práce, nařízením vlády 

564/2006 Sb., v platné znění 

a  nařízením vlády 222/2010 

Sb. v platném znění,

d)  schvaluje podání žádosti o zá-

pis změny v údajích, vedených 

v  rejstříku škol a  školských 

zařízení pro školské zaříze-

ní, jehož činnost vykonává 

příspěvková organizace Stře-

disko volného času, Rosice, 

která se týká zápisu nové 

ředitelky příspěvkové orga-

nizace paní K. M.,

e)  ukládá starostovi obce 

Mgr.  Jaroslavu Světlíkovi 

podat žádost o změnu údajů 

v  rejstříku škol a  školských 

zařízení Krajskému úřadu 

Jihomoravského kraje, odbor 

školství.

6. Doporučuje
a)  zastupitelstvu města Ro-

sice prodej části pozemku 

p. č. 3/5 v k. ú. Rosice,

b)  jako zřizovatel zastupitelstvu 

města schválit, aby Rosic-

ké TS uzavřely leasingovou 

smlouvu na nakladač Lo-

cust L 753 ve výši 550 000 Kč 

včetně DPH a na nosič kon-

tejnerů ve výši cca 380 tis. Kč 

včetně DPH.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Ing. František Brim

Ing. Zdeněk Švihálek

ověřovatelé
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VÝPIS Z USNESENÍ Č. 28/2013
ze zasedání Zastupitelstva města Rosice, konaného dne 30. 10. 2013

Zastupitelstvo města Rosice na 

svém zasedání dne 30. 10. 2013 

přijalo toto usnesení:

1. Schvaluje
a)  nákup těchto nemovitostí:

  pozemky: – parc. č.  St. 6/2 

(zastavěná plocha a nádvoří, 

zbořeniště)

  parc. č. St. 7/1 (zastavěná plo-

cha a nádvoří)

  parc. č.  St. 7/5 (zastavěná 

plocha a  nádvoří, společný 

dvůr)

  stavby: – objekt č. p. 75 (ob-

čanská vybavenost) na po-

zemku parc. č. St. 7/1,

  vše zapsáno na LV 1913 pro 

obec Rosice, k.ú. Rosice 

u  Brna, kraj Jihomoravský, 

za cenu ve výši 3.600.000 Kč 
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(tři miliony šest set tisíc), 

splatných ve dvou splát-

kách, první splátka ve výši 

1.800.000  Kč splatná do 

5  dnů po podpisu smlou-

vy, druhá splátka ve výši 

1.800.000  Kč splatná do 

31. 1. 2014.

  Předmětné nemovitosti jsou 

součástí konkurzní podsta-

ty úpadce BERGER,  s.  r.  o. 

(IČO 469 65 131, Uzbecká 

572/32, 625 00 Brno) a prodej 

schválil podle příslušných 

ustanovení insolvenčního 

zákona insolvenční správce 

Ing. Michal Zámečník,

b)  kupní smlouvu na nákup ne-

movitostí tak, jak byla před-

ložena,

c)  rozpočtové opatření 

č. 11/2013,

d)  aby Rosické technické služ-

by, příspěvková organizace, 

uzavřely leasingové smlouvy 

na dodávku nakladače Lo-

cust L 735 ve výši 550.000 Kč 

včetně DPH a  na dodávku 

nosiče kontejnerů ve výši 

cca 380.000 Kč včetně DPH.

2. Pověřuje
a)  starostu města, Mgr. Jarosla-

va Světlíka, podpisem kup-

ní smlouvy na nemovitosti 

(viz bod 1 b).

3. Bere na vědomí
a)  rozpočtové opatření 

č. 10/2013

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

MUDr. Eva Faitová

Ing. Stanislav Trávníček

Ing. Zdeněk Švihálek

návrhové komise 

Přítomni byli:

Ing. František Brim, Jaroslava Burešová, 

MUDr. Eva Faitová, Ing. Petr Klíma, 

Milan Král, Ing. Pavel Pavlík, Mgr. 

Tomáš Pexa, JUDr. Josef Polák, Ing. Karel 

Prokeš, Dana Prokešová, Mgr. Jaroslav 

Světlík, Otakar Světlík, Ing. Zdeněk 

Švihálek, Ing. Stanislav Trávníček, Lukáš 

Volánek, DiS.

Omluveni byli:

Mgr. Vladimír Bartoš, MUDr. Zdeněk 

Dolíhal

VÝPIS USNESENÍ RADY MĚSTA 
ROSICE Č. 80/2013
konané dne 4. 11. 2013 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém jed-

nání dne 4. 11. 2013 přijala toto 

usnesení:

1. Rozhodla
a)  po odstoupení od smlouvy 

na zakázku „Oprava střech 

BD Kaštanová 1165–1166, 

1167–1168, 1169–1170, Ro-

sice“, uzavřené s  firmou 

Pavel Kratochvíl, 1. máje 

336, 664 84 Zastávka, vy-

zvat na ukončení zakázky 

druhého v  pořadí dle vý-

běrového řízení – firmu 

Karel Skokan, Růžová 276, 

664 84 Babice u  Rosic, 

IČ 440 34 164.

2. Projednala
a)  II. variantu návrhu rozpočtu 

města na rok 2014.

3. Schvaluje
a)  seznam příkazců opera-

cí pro rozpočtové opatření 

č. 11/2013,

b)  rámcovou smlouvu se soud-

ním exekutorem Mgr. Zdeň-

kem Ráčkem, Exekutorský 

úřad Žďár nad Sázavou, se 

sídlem Masarykovo náměs-

tí  67, 595 01 Velká Bíteš, je-

jímž předmětem je provádě-

ní exekucí podle exekučního 

řádu v  řízeních, kde město 

Rosice je oprávněným,

c)  vzájemné započtení pohle-

dávky mezi městem Rosice 

a  Základní školou Rosice ve 

výši 672 000 Kč, tj. započtení 

příspěvku na provoz a  naří-

zeného odvodu z odpisů,

d)  vzájemné započtení pohle-

dávky mezi městem Rosice 

a Mateřskou školou Zámecká 

ve výši 45 000 Kč, tj. započte-

ní příspěvku na provoz a na-
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řízeného odvodu z odpisů,

e)  vzájemné započtení pohledáv-

ky mezi městem Rosice a Ma-

teřskou školou Husova čtvrť ve 

výši 113 940 Kč, tj.  započtení 

příspěvku na provoz a naříze-

ného odvodu z odpisů,

f)  vzájemné započtení pohle-

dávky mezi městem Rosi-

ce a  Rosickými TS ve výši 

144 948 Kč, tj. započtení pří-

spěvku na provoz a nařízené-

ho odvodu z odpisů,

g)  dodatek č. 1 ke smlouvě o po-

skytnutí dotace z  rozpočtu 

Jihomoravského kraje, uza-

vřené mezi Jihomoravským 

krajem, Žerotínovo nám. 

3/5, 601 82 Brno a  městem 

Rosice, Palackého nám. 13, 

665 01 Rosice, jehož předmě-

tem je snížení uznatelných 

výdajů akce „Restaurování 

kašny na Palackého náměs-

tí“ pro letošní rok z důvodu 

vyčerpání dotace.

4. Bere na vědomí
a)  zprávu o  pohledávkách ke 

dni 31. 10. 2013.

5. Doporučuje
a)  zastupitelstvu města pro-

dej části pozemku p.  č.  3/5 

o  výměře 25,2 m2 za částku 

1 500 Kč/m2.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Ing. Petr Klíma

Lukáš Volánek, DiS.

ověřovatelé
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NALEZENÉ VĚCI
NA ÚZEMÍ MĚSTA ROSICE:
Bližší informace poskytne odbor vnitřní správy MěÚ Rosice na tel. č.  546 492 111, 

osobně lze kontaktovat podatelnu úřadu, budova zámku, Žerotínovo nám. 1.

Datum nálezu: Nalezené věci: Místo nálezu

2. 5. 2013 dámská peněženka na ulici Komenského náměstí

3. 5. 2013 1 klíč na ulici Komenského náměstí

13. 5. 2013 svazek klíčů na ulici Franzova

začátkem května svazek klíčů na ulici Komenského náměstí

18. 5. 2013 svazek klíčů na dětském hřišti Mochomůrka

20. 5. 2013 paměťová karta na ulici Litostrovská

9. 7. 2013 1 klíč na ulici Na Štěpnici

15. 7. 2013 svazek klíčů na ulici Husova čtvrť

29. 7. 2013 dětská kšiltovka na Palackého náměstí

30. 7. 2013 pánská peněženka na Palackého náměstí

1. 8. 2013 1 klíč na ulici Na Štěpnici

5. 8. 2013 klíč s přívěsky na Komenského náměstí

22. 9. 2013 mobilní telefon v klidové zóně u kuželny

3. 10. 2013 prsten z bílého kovu v zámeckém parku

9. 10. 2013 dioptrické brýle na kolbišti

17. 10. 2013 dioptrické brýle na Palackého náměstí

4. 11. 2013 svazek klíčů na Komenského náměstí
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OBNOVA TŘEŠŇOVÉHO 
SADU NA TROJICI
„Ovocná stromořadí nejsou aristokratickými alejemi, 

žádnými kabalistickými vzorci. Jsou to souputníci 

domácího člověka. Výškou přátelské, květem okouzlující, 

vůní omamné, stínem milující, plodem živící, ale zároveň 

životem křehké, velmi náročné na pozornost, rády 

opečovávané a velmi žárlivé na všechno kolem. Toužící po 

manželství s lidem stejné kulturní tradice. Žít v manželství 

je umění trvat. Ovocné stromy vůbec kašlou na revoluce, 

na ideály, na globalizaci, toužící bezpodmínečně po 

věrném člověku – hospodáři. A  člověk sám se bez nich 

stává jen nevázaným bloudem, který se přestává umět 

vracet domů.“

Martin Krčma

Třešňový sad na Trojici do-

provázený alejí památných lip 

patří k nejkrásnějším místům 

v  našem městě i  jeho okolí. 

Bohužel však, stejně jako my 

lidé, i stromy stárnou. Někte-

ré rychleji, některé pomaleji. 

Třešně se dožívají v  našich 

podmínkách průměrného 

věku 50–60  let. A  tak nastal 

čas na postupnou obnovu.

Stávající sad byl založen 

ve čtyřicátých letech minu-

lého století místními lidmi 

na pozemcích, které patřily 

a  dodnes patří městu Rosice. 

Starali se o  něj, sekali trávu, 

kterou krmili domácí zvířata 

a  sklízeli ovoce. Jaká situace 

nastala v  pozdějších letech, 

je obecně známá věc – sad 

byl stejně jako téměř celá lo-

kalita zanedbaný a  zarostlý 

náletovými dřevinami. V po-

sledních letech však postupně 

dochází k  celkové regeneraci 

lokality.

Aby byl zachován krajinný 

ráz, bylo by potřeba sad ob-

novit nejlépe původními dru-

hy třešní, aby byl zachován 

původní genofond v celé šíři. 

Tato varianta je však nesmír-

ně pracná a  časově náročná. 

Bylo by třeba vypěstovat (pří-

padně koupit) vhodné pod-

nože, ty zasadit a naroubovat 

místními odrůdami. Zvolili 

jsme proto možnost druhou, 

obnovení sadu starými vhod-

nými odrůdami třešní zapěs-

tovanými jako vysokokmeny.

Vypěstování vhodných 

stromků bylo dohodnuto již 

před třemi lety s  Ovocnou 

školkou Bojkovice v  Bílých 

Karpatech, která se specia-

lizuje na staré odrůdy ovoc-

ných dřevin. Bohužel však 

vlivem velkého sucha právě 

v  době, kdy se malý stromek 

větví, nedošlo k  vytvoření 

větvení korunky tak, jak by 

bylo třeba. Mladé stromečky 

bude třeba na jaře takzvaně 

„zapěstovat“. I přes tuto sku-

tečnost jsme se rozhodli, že 

k obnově přistoupíme, a to ve 

dvou až třech etapách. Letos 

byly odstraněny staré suché 

stromy včetně pařezů a  byl 

založen základ nového sadu.

A jaké odrůdy tedy máme?

„Napoleonova“ – pomo-

logicky se jedná o  pestrou 

chrupku, plody dozrávají ve 

4.–5. třešňovém týdnu

„Hedelfingenská“ – tmavá 

chrupka dozrávající v 6. třeš-

ňovém týdnu, dlouho vydrží 

na stromech, odolná proti 

mrazu

„Van“ – také tmavá chrupka, 

dozrávající v 5.–6. třešňovém 

týdnu, velmi chutná

„Dönnisenova žlutá“ – velmi 

stará odrůda, polochrupka, 

zraje v  7. třešňovém týdnu, 

a  jak jméno napovídá, má 

sytě žlutou barvu.

Tak už se těšíme na tu chuť 

i krásu.

Ing. Eva Králová

MěÚ Rosice, odbor životního prostředí
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JAK JSME VYSAZOVALI 
STROMKY NA TROJICI

V sobotu 26. října byla ráno 

mlha a  mrholilo. Ke všemu 

byly ještě volby a  prodloužený 

víkend. „To se nás asi moc ne-

sejde,“ říkala jsem, když jsem 

vyhlédla z okna.

Ale pak se postupně zača-

lo vyjasňovat, a  tak jsem se 

již v  lepší náladě vypravila ve 

14 hod. na místo srazu všech 

brigádníků.

Jen aby všechno klaplo, tak 

jak bylo domluveno. Dovoz 

stromků, kůlů, úvazů, vody – 

aby vůbec někdo přišel – prostě 

aby to vyšlo.

Po příchodu na místo vý-

sadby nás zaskočila velikost 

připravených jam. Některé vy-

padaly jako menší zákopy. Ale 

pak jsme si uvědomili, že bylo 

potřeba vymýtit staré koře-

ny (to byla práce technických 

služeb) a  jinak to prostě nešlo. 

A tak jsme se pustili do práce.

Výsadbu jsme avizovali jako 

akci pro rodiny s  dětmi – tak 

byla propagována. Chtěli jsme 

zapojit ty nejmenší, aby vidě-

li, co dá práce zasadit takový 

stromek, a  aby se učili přírodě 

pomáhat a nepřidali se tak v bu-

doucnu k těm – já jim říkám du-

tohlavové, kteří umí jen ničit.

Na začátku nás bylo tak 15. 

Postupně přicházeli další a dal-

ší, z  čehož jsem měla největší 

radost. Převážně rodiny s  dět-

mi – maminky, tatínkové, pra-

rodiče, hlavně hodně mladých 

s dětmi. Nakonec nás pracova-

lo téměř 50.

Každá rodina dostala svůj 

stromek, ten vysadila a děti vy-

mýšlely třešničkám jména, psa-

ly jim přání do života, která za-

hrabaly, ke kořenům, kreslily, 

a hlavně pomáhaly, jak mohly.

Dopadlo to na výbornou. 

Vysadili jsme 20 nových třeš-

ní, a  hlavně všichni jsme se 

sešli a  společně něco dobrého 

udělali.

Sluníčko svítilo a byla taková 

pohoda, že se nám ani nechtělo 

jít domů.

Všem, kteří přišli, patří vel-

ké poděkování. Děkujeme také 

Technickým službám Rosice, 

především panu Němcovi, kte-

rý byl velmi ochotný, členům 

komise pro životní prostředí za 

propagaci i  pracovní nasazení 

a  v  neposlední řadě panu Vo-

lánkovi a  Ing.  Evě Králové za 

organizaci akce.

Přejeme všem nově vysaze-

ným stromkům ať se jim daří, 

vždyť s  takovými krásnými 

jmény, jaké dostaly od dětí – 

např.  Růženka, Švícko, Pecič-

ka, Křupka apod. Je čeká určitě 

dlouhý život.

A  vám všem ještě jednou 

děkuji.

Za komisi pro životní prostředí

Jaroslava Burešová

Foto: Eva Králová
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KAŽDÁ ZTRÁTA MRZÍ
Vykradenému obydlí lze zpravidla jednoduše předejít. 

Stačí důsledně používat již instalované bezpečností prvky.

Pozdně podzimní dny jsou 

tradičně příležitostí pro zlodě-

je, kteří se zaměřují na vloupá-

ní do rodinných domků. Doby, 

kdy zloději pracovali pouze 

v noci a dostávali se tak zaha-

leni tmou do příbytků, jsou 

již minulostí. Pachatelům ne-

vadí denní doba a  nevyhýbají 

se ani domkům na frekvento-

vaných místech. Velmi často 

pak využívají neopatrnosti 

majitelů nemovitostí, kteří byť 

mají v  domech nainstalována 

bezpečnostní zařízení a  dveře 

opatřeny několika bezpečnost-

ními zámky, tyto nepoužívají. 

Pro zloděje je pak jednoduché 

násilně otevřít dveře a  dostat 

se pohodlně do bytu či domu. 

V  něm pak jednoduše a  po-

měrně rychle najdou a  odcizí, 

co chtějí. Většinou se zajímají 

o  fi nanční hotovost, šperky, 

notebooky, telefony. Snížit 

riziko vloupání do domu ne-

stojí majitele mnoho úsilí. Při 

odchodu z  domu využívejte 

všechna bezpečnostní zařízení, 

která máte v domě, i v případě, 

že odcházíte třeba na krátký 

nákup. Zamykejte dveře. Pouhé 

zaklapnutí nestačí. Takto zajiš-

těné dveře, zvlášť ty vyrobené 

z  plastu, zloděj násilím otevře 

během pár vteřin a  přitom je 

nijak zvlášť nepoškodí. Stejně 

pak jednoduše otevírá okna 

ve ventilační poloze. Síť proti 

hmyzu a  za ní otevřené okno 

zloděje doslova vybízí. Mějte 

zajištěná okna a dveře i v zad-

ním traktu budovy. I  vysoký 

plot není pro zdatnějšího zlo-

děje významnou překážkou. 

Buďte důslední a  opatrní. Ka-

ždá ztráta mrzí. V  předvánoč-

ním čase dvojnásob.

por. Bohumil Malášek
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
MĚSTA ROSICE Dne 4. prosince uplyne 

již 11 let, co nás navždy 

opustil

pan Miroslav Zavřel.

Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi. 

Manželka a dcery 

s rodinami.

Dne 2. prosince 2013 

tomu bude rok, co nás 

navždy opustila

paní Marie Fukanová.

Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. Za 

veškeré příbuzenstvo 

děkuje dcera Marta

Dne 13. prosince uplyne 

8 let, co nás navždy opus-

tila naše drahá manžel-

ka, maminka, babička

paní Miluše Bočková.

Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. 

Manžel a dcery s rodina-

mi.

Dne 7. prosince by se 

dožil 74 let náš milovaný 

manžel a tatínek

pan Antonín Formánek.

31. prosince 2011 uplyne 

11. smutné výročí jeho 

úmrtí. Děkujeme všem, 

kteří ho měli rádi 

a vzpomenou s námi. Manželka a dcera 

s manželem.

Je smutné, maminko, bez tebe žít,

nemá kdo pochopit, potěšit.

Díky za to, čím jsi pro nás byla,

za každý den, který jsi pro nás žila.

30. prosince uplyne 15 let, kdy navždy 

odešla naše drahá maminka a manželka

paní Sylva Procházková.

S láskou vzpomínají manžel,

děti a vnoučata.

Zavřu oči,

chci zastavit čas.

Vím, že nejsi tu.

Jen ve mně zní tvůj hlas.

Dne 18. prosince by se 

dožil 41 roků milovaný 

manžel, tatínek, syn 

a bratr

pan Pavel Říha.

Před 9 léty tragicky zahynul pod lavinou 

hory Chan Tengri v Kyrgyzstánu. Tam je 

jeho hrob.

S láskou a bolestí v srdci stále vzpomínají 

manželka se synem, maminka a bratr.
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Dne 10. prosince 2013 

oslaví své životní 

jubileum 90 let náš 

tatínek, manžel, dědeček, 

pradědeček

pan Vlastimil Máša.

Do dalších let mu všechno 

nejlepší, hodně zdraví 

a spokojenosti přejí Ťoupalíkovi, Gulovi, 

Šebestovi, Benediktovi a Štěpánkovi.
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§
Odpověď:

Otec dítěte ať je jakýkoliv, 

má z  morálního hlediska ne-

jen veškerá práva, které mu 

z  titulu rodičovství vyplývají, 

ale i vyživovací povinnost vůči 

dítěti, zejména za situace, když 

s dítětem nežije v jedné domác-

nosti. Z  právního hlediska je 

ale otec neuvedený v  rodném 

listu, ve vztahu k dítěti, docela 

cizí osobou, což platí i pro jeho 

rodiče. To znamená, že pokud 

by se situace neřešila jinak, je 

plnění práv a povinností k dítě-

ti včetně styku s ním pouze na 

dohodě obou rodičů. Otec vaší 

vnučky má k legalizaci nastalé-

ho vztahu dvě možnosti. Buď 

po dohodě s vaší dcerou mohou 

oba rodiče učinit souhlasné 

prohlášení o  otcovství na ma-

tričním úřadu, nebo u  soudu. 

Pokud k  dohodě mezi rodiči 

nedojde, může matka nebo otec 

podat k příslušnému soudu ža-

lobu o určení otcovství. Na zá-

kladě pravomocného rozhod-

nutí soudu pak dojde k  zápisu 

otce do rodného listu dítěte 

a ten tak naplno může využívat 

svých rodičovských práv. Vedle 

toho je však povinen plnit i ro-

dičovské povinnosti, jejichž pl-

nění může matka ve prospěch 

dítěte vymáhat nejenom od 

něho, ale pokud je ještě stále 

nezletilý, i od jeho rodičů. Zvá-

žení varianty č. 1 bude na úva-

ze vaší dcery, kdežto zvážení 

varianty č. 2, zda požádat nebo 

nepožádat soud o určení otcov-

ství, bude na úvaze otce dítěte.

JUDr. Petronela Sojková

advokátka

Brněnská 555, Rosice

Tel.: 546 413 003

judrsojkova@gmail.com

PRÁVNICKÁ PORADNA
Dotaz:

Má dcera v sedmnácti letech porodila dítě. Otěhotněla z ná-

hodné známosti na diskotéce, a  protože otce dítěte zná jako 

nafetovaného nezletilého fl outka, rozhodla se, že dítě vychová 

s naší pomocí sama. Otec naší vnučky proto není ani zapsán 

v jejím rodném listu.

Po roce se ale u  nás objevil nejenom otec naší vnučky, ale 

i jeho rodiče a začali se domáhat kontaktu s dítětem. Odmítli 

jsme je, neboť se jedná o problémovou rodinu bez morálních 

zásad. Prosíme o radu, zda má otec dítěte, nezapsaný v rodném 

listě, vůbec právo zasahovat do výchovy své dcery a zda i jeho 

rodiče mají právo se s vnučkou stýkat.

S pozdravem

Jaroslav K., Rosice
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TŘI OTÁZKY K VODĚ
Vážený pane starosto, se 

zájmem jsem si přečetl Váš 

článek „Svazek“ v  listopado-

vé Rose. Velice zajímavé bylo 

čtení o  pitné vodě pro Rosice 

a o záměrech oprav městského 

vodovodu a  kanalizace. Zmi-

ňujete se o  dvou vybudova-

ných vrtech, ze kterých mají 

být Rosice zásobovány vodou. 

O  umístnění jednoho vrtu 

vím a chtěl bych znát odpově-

di na pár otázek.

Vrt se nachází na pravém 

břehu Bobravy kousek pod 

soutokem s Bílou vodou. Toto 

území je dotčeno důlní čin-

ností a navíc velkou tektonic-

kou poruchou. Část toku Bílé 

vody a  Bobravy je postižena 

úbytkem vody do podzemí 

a  jenom v  roce 2012 došlo 

2x k úplné ztrátě vody na Bílé 

vodě. Z tohoto vyplývá, že vrt 

je zásobován důlní vodou, 

přítoky z  toků a  také možná 

z  podzemního pramene. Tato 

skutečnost může mít špatný 

vliv na kvalitu vody. Další 

špatný vliv může mít vybu-

dování malé vodní elektrárny 

a akumulační nádrže v oblasti 

dobývacího prostoru stávající-

ho kamenolomu. Tento změ-

něný režim narušeného vod-

ního toku Bílá voda může vést 

až k  úplné ztrátě vody v  toku 

do důlních prostor.

A nyní otázky, na které oče-

kávám odpověď, budete-li ji 

znát.

1)  Jaká byla reakce, s. p. DIA-

MO Stráž pod Ralskem, 

nástupcem zlikvidovaného 

podniku RUD Zbýšov na 

zmiňovaný vrt?

2)  Jak budou odběratelé vody 

chráněni před zvýšeným 

obsahem železa, manganu 

a radioaktivity ve vodě?

3)  Co se stane, když zmizí 

voda v Bílé vodě a z Bobra-

vy se bude malá stoka?

4)  Nebylo by vhodné stanovit 

ochranné pásmo pro zmiňo-

vaný vrt?

Doufám, že mi dokážete 

alespoň částečně odpovědět 

na tyto otázky, za což Vám 

děkuji.

Václav Sýkora

Na otázky pana Sýkory bude 

odpovězeno v příštím čísle 

Rosy.
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HUDBA A ROSICE
Pokračování z minulého čísla

Od poloviny 50 let se z rádia 

častěji ozývala taneční jazzová 

hudba, dixieland, LUIS ARM-

STRONG, Jiřina PETROVICKÁ 

zpívala „Plují lodi do Triany, Ar-

nošt KAVKA zpíval“ Vítr čech-

rá vlasy, člověk zazpívá si…“. 

Populární melodie se hrály na 

různé nástroje, např. na tubu se 

hrála „LA PALOMA“ a neznělo 

to vůbec špatně. Náš vynikající 

klarinetista a  dirigent KAREL 

KRAUTGARTNER ozdobil 

rakouský Radeckého marš pře-

krásnými klarinetovými sóly.

Také mladí rosičtí hudební-

ci chtěli hrát moderní hudbu 

a založit taneční orchestr. Teh-

dy o  tom rozhodoval přísluš-

ný referent Okresního domu 

osvěty. Po zrušení rosického 

okresu byla kultura přidělena 

pod Sdružený závodní klub 

pracujících (SZKP), hraní or-

chestrů a hudebních skupin po-

suzovaly komise na takzvaných 

„přehrávkách“, kde byly různě 

ohodnocovány. Pan referent si 

nepřál, aby se v Rosicích založil 

taneční orchestr, a  hudebníky 

se snažil odbýt slovy: „Vždyť 

můžete hrát s  Rosičankou“. 

Byla 50. léta, a  tak asi nechtěl, 

aby se hrály „kapitalistické 

šlágry“.

Pana Pazourka napadlo zalo-

žit orchestr při závodním klu-

bu skláren Moravia. Tak vznikl 

v  roce 1957 taneční orchestr 

MORAVIA. Sklárny poskytly 

peníze na hudební nástroje, pan 

Pazourek, který byl všestranně 

šikovný, vymaloval pulty na 

noty. Vedoucí osobností or-

chestru byl pan IVOŠ FAIT, 

který poslouchal na Vídeňské 

stanici cizí šlágry, natáčel je na 

magnetofon a  pak přepisoval 

do not pro hudebníky. Bylo to 

velmi náročné a každý hudeb-

ník to nezvládne. Každý týden 

měl orchestr zkoušku v jídelně 

skláren. Orchestr Moravia big 

band měl až 15 členů. Zpíva-

li s  nimi ALENA PÁNKOVÁ, 

ZDENĚK LACINA a  LEOŠ 

DUNDELA. MILAN KROU-

PA hrál na harmoniku a  poz-

ději na trubku. Na trubku hráli 

také ARNOŠT VŠIANSKÝ, JA-

ROSLAV ŠPAČEK, LADISLAV 

ŠMOLDAS, LADISLAV BOR-

KOVEC a  MILAN HRUBÝ, 

který později hrál jako profesi-

onál u hudby SNB. Na altsaxo-

fon hrál STANISLAV ŽITNÍK, 

který pak byl po odchodu Ivoše 

Faita vedoucím orchestru. AN-

TONÍN PÁVIŠ a po něm VÁC-

LAV DVOŘÁK hrávali sóla na 

Foto: archiv KIC Rosice
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barytonsaxofon. Na tenorsa-

xofon hrál JINDŘICH MUSIL 

a  FRANTIŠEK KAFKA, který 

měl za sebou zážitky z protina-

cistického a  protikomunistic-

kého odboje. JIŘÍ KOEV hrál 

na trombon a při „pochovává-

ní basy“ na tubu. Výbornými 

hráči na trombon byli ADOLF 

HRUBÝ, JAROSLAV SKŘIVÁ-

NEK a  jeho tatínek a  KAREL 

ZHOŘ. Na trombon hrál krát-

ce s Moravií KAREL KLAPAL. 

Vynikajícím hráčem byl ER-

VIN VAŠIN. Jednou zpěvačce 

„vypadl z  hlavy text“ a  utekla 

od mikrofonu. Ervin okamži-

tě povstal a dohrál písničku na 

trombon. Jen tak, podle sluchu, 

dopadlo to dobře a  zachránil 

situaci. Vedoucí orchestru pan 

KONEČNÝ řekl: „Tak, jak 

umí hrát Ervin, nehrají ani ti 

z  konzervatoře.“ Ervin je na 

fotografi i dětských zpěváčků 

z roku 1948, v Sokolské kapele 

hrál na es-trubku, v  orchestru 

ČAO na bicí, s  Rosičankou na 

baskřídlovku.

Na kontrabas hrál JOSEF 

KARÁSEK, který byl v orches-

tru bavičem a  humoristou. Na 

bicí hrál JAROSLAV KLU-

SÁČEK, IVOŠ FAIT, PAVEL 

POLANSKÝ, ARNOŠT TÉ-

KAL, pan HORNÍČEK a  pan 

NOVÁK z Rapotic. Někdy jako 

bubeníci hostovali v  Moravii 

také posluchači brněnské kon-

zervatoře KAREL DVORSKÝ 

a PETR HOŠEK.

Na piano hrával IVOŠ FAIT. 

LEOŠ DUNDELA, Ing.  ZDE-

NĚK ČÍŽEK, který byl také 

velký motoristický fanda a psal 

o závodu „O hornickou rubač-

ku“. Učitel hudební školy STA-

NISLAV VRBKA hrával na 

piano, někdy také na trombon.

1962 MANCCINIHO Moon 

river – Měsíční řeka – první vel-

ký hit Karla Gotta. 60. léta byla 

dobou vrcholné slávy bigbandu 

Karla Vlacha (1911 – 1986), kte-

rý byl oblíbený už ve 40. letech.

1962 čtyři britští chlapci 

Beatles vykročili na cestu ke 

slávě.

Orchestr byl velmi oblíbený, 

měl svoje fanoušky, kteří s ním 

jezdili i  mimo Rosice. Rosi-

čanka měla také svůj taneční 

orchestr, ale především to byla 

hudba dechová. Oblíbeným 

tancem v té době byl LET-KISS.

V orchestru někdy docházelo 

k různým neshodám, tam, kde 

se sejde spolu víc lidí, to tak ně-

kdy bývá. Například některým 

závistivým hráčům vadilo, že 

zpěváci, když se hrály orches-

trálky, si mohli jít zatancovat 

nebo se někde bavit u  stolu 

s  přáteli. Tak se snažili prosa-

dit, aby se hrálo co nejvíc pís-

niček, i  těch, které nebyly moc 

oblíbené, jen aby zpěváci muse-

li být co nejvíce času na jevišti. 

Naštěstí tyto schválnosti netr-

valy příliš dlouho.

Manželky hudebníků se zase 

zlobily na své manžely, kteří se 

vraceli domů pod vlivem růz-

ných nápojů, jiné zase chtěly, 

aby se jejich manželé věnovali 

rodinám a ne hraní s kamarády, 

takže hraní jim, lidově řečeno 

„zatrhly“. Manželka jednoho 

kontrabasisty to vyřešila zvlášť 

radikálně, skočila na jeho kon-

trabas, rozšlapala ho a  bylo po 

hraní. Poněkud šťastněji do-

padla jiná příhoda. Jedné paní 

se nevrátil domů manžel, když 

byli muzikanti po Rosicích vy-

hrávat na Nový rok. Nebyl ani 

v zaměstnání, tak ho hledala po 

rosických hospodách. Objevila 

ho, jak sedí za stolem a tvrdě spí 

zmožen nejen hraním, ale pře-

devším alkoholem. Ve spraved-

livém hněvu mu vytrhla trubku, 

Foto: archiv KIC Rosice
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kterou ve spánku objímal, hodi-

la ji na zem a pošlapala ji, takže 

už se na ni nedalo hrát. Později 

mu ale trubku koupila novou. 

Když se spolu lidé hádají, tak se 

pak zase mohou spolu usmiřo-

vat, což je někdy velmi hezké.

Taneční orchestr Moravia 

přestal existovat jako big band 

hned na konci šedesátých let 

a  velký orchestr už na taneční 

zábavy nikdo nechtěl. Moravia 

pak pokračovala jako menší 

hudební skupina, kterou vedl 

JAROSLAV ŠPAČEK, který 

zpíval a  hrál na baskytaru. 

Hráči ve skupině se střídali. 

OTA SEDLÁK hrál na klávesy, 

LEOŠ DUNDELA zpíval, ZDE-

NĚK URBANOVSKÝ zpíval 

a hrál na doprovodnou kytaru, 

MILAN KROUPA na harmo-

niku a klávesy, ADOLF ŠTRO-

BACH na trombon, OTA SOU-

KUP na kytaru. Skupina hrála 

víc než 5 let. Na svatby chodila 

hrát čtyřčlenná skupina, hráči 

se zde také různě střídali – MI-

LAN KROUPA klávesy a  har-

monika, ADOLF ŠTROBACH 

trombon, JAROSLAV ŠPAČEK 

bicí a  zpěv, na saxofony JIN-

DŘICH MUSIL, KAREL VY-

HNALÍK, STANISLAV ŽIT-

NÍK a ZDENÉK BENC.

Jedním z  uměleckých ve-

doucích Moravie byl také pan 

BOHUSLAV KONEČNÝ, uči-

tel místní lidové školy umění. 

Z  žáků této školy vytvořil de-

chový orchestr. S  některými 

žáky to neměl jednoduché. Ka-

marád Olda hrál dobře na trub-

ku, ale také velice rád narušoval 

běh zkoušek orchestru, takže byl 

několikrát ze zkoušky vyhozen. 

Když odcházel, tak vždy zhaslo 

ve škole světlo. Škola byla tehdy 

v  zámku, Olda se učil elektri-

kářem, elektrické jističe byly na 

arkádách volně přístupné a Olda 

věděl, kam sáhnout, aby světlo 

zhaslo. Naštěstí pan Konečný 

věděl, kde zase světlo zapnout, 

což ho kdysi Olda naučil. Pan 

Konečný také býval dirigentem 

orchestrů, které doprovázely 

ochotnické soubory při hraní 

operet. V  Říčanech se v  roce 

1968 hrála Tylova a  Škroupova 
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hra „Fidlovačka“ Píseň „Kde do-

mov můj“ v ní zpíval pan Dupal. 

Hra měla velký úspěch, proto se 

za dva týdny opakovala. Mezi-

tím ale jeden z  hlavních herců 

emigroval do Kanady, jeho roli 

se proto musel naučit rychle ně-

kdo jiný. Zvládlo se to a dopadlo 

velmi dobře, i když na jeviště ne-

čekaně vběhl pes. Pan Konečný 

dirigoval různé dechovky, v sou-

časné době řídí mandolínový 

orchestr „MORAVAN“.

„Zlatá“ šedesátá léta, píseň 

DIANA zpíval v Brně kanadský 

zpěvák PAUL ANKA, po něm 

navštívil Brno anglický klarine-

tista Mr. ACKER BILK. Ti z na-

šich spoluobčanů, kteří měli to 

štěstí a byli na jejich koncertech 

nebo později v 70. letech chodili 

na veřejné nahrávky orchestru 

GUSTAVA BROMA v  brněn-

ském rozhlasu, měli jedinečný 

a silný zážitek…

Na nedělní taneční zábavy 

„čaje“ se do Rosic sjížděla mlá-

dež z  celého okolí. Jednou po 

takové zábavě došlo k  mimo-

řádné události. Na ulici poblíž 

rosického nádraží byla vykopa-

ná jáma kvůli opravě vodovod-

ního potrubí, která byla ohra-

ničena zábradlím s  lucernou. 

Cestou ze zábavy na nádraží 

jeden rozdováděný mladík se-

bral z výkopu lucernu a při če-

kání na vlak si s  ní jen tak na 

nástupišti mával. Přes rosické 

nádraží právě projížděl rychlík 

směrem na Brno a zastavil. Mo-

bilní telefony v  té době nebyly 

a mávání lucernou bylo zname-

ním pro mimořádné zastavení 

vlaku. Mladík byl vyzván, aby 

šel do nádražní budovy k  se-

psání protokolu. „Zastavil jste 

vlak, pane, tak si to musíte zod-

povědět.“ To se mu vůbec nelí-

bilo a  začal i  s  kamarády pra-

covníkům ČSD hrubě nadávat. 

Proto byla přivolána hlídka Ve-

řejné bezpečnosti. Než tam ale 

příslušníci VB ze své stanice na 

zámku pomalým krokem došli, 

mladík už dávno utekl.

Do Rosic bývali také zváni 

naši přední umělci. Waldemar 

Matuška přijel se skupinou her-

ců a také se svým kamarádem, 

motocyklovým závodníkem 

Františkem Šťastným, který se 

ukázal být i dobrým zpěvákem. 

Waldemar Matuška, kromě ob-

líbených písní, nahrál také dvě 

krásné písně, které nejsou bo-

hužel tak známé. Je to skotská 

lidová „Loch Lomond“ a píseň 

„Starou Kampou chodím rád“.

Úspěšné bylo vystoupení Mi-

lana Chladila spolu s Milanem 

Drobným. Eva Pilarová a Jaro-

mír Mayer přijeli bez jakéhoko-

liv doprovodu, ale sextet Pavla 

Polanského, který zrovna hrál 

v  prostorách pod hlavním sá-

lem kulturního domu, se jich 

ujal a zvládli to velice dobře.

PAVEL POLANSKÝ po-

chází z  Říčan, je absolventem 

konzervatoře ve hře na hoboj, 

býval ředitelem Lidové školy 

umění, kde vedl dechový sou-

bor žáků, který hrával při růz-

ných akcích. Založil hudební 

skupiny Výbuch, Sextet Pavla 

Polanského a Mona, se kterými 

často účinkoval v  Rosicích na 

tanečních zábavách. Na hoboj 

hrával při různých koncertech 

společně s  Josefem Hájkem, 

hráčem na fagot, a klarinetisty 

Richardem Hájkem a Milošem 

Dvořákem.

BIG-BEATOVOU hudbu 

hrála v Rosicích 4členná skupi-

na PAVLA LEVÍČKA.

Jiří Koev

Pokračování v příštím čísle –>
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ROSICKO-ZBÝŠOVSKO-ZASTÁVECKÝ

TROJÚHELNÍK
V  letech 1935–1955 se vy-

tvořila, utužila a  výkonnostně 

ustálila tato oblast fotbalových 

klubů, organizovaných v  BZM 

ŽF (Bradova západomoravská 

župa fotbalová). Ani válečná 

léta 1939-45 nedokázala fotba-

lový vývoj v tomto trojúhelníku 

zastavit. I když bylo nutno pře-

konávat překážky, které přiná-

šelo válečné období. Vybavení 

fotbalistů bylo nutno maximál-

ně šetřit – zvlášť kopačky. Dále 

se například museli podřídit 

vyhlášce Říšského protektora 

o  možnosti cestovat vlakem 

max. 50 km od stálého bydliště, 

zapsaného v „Kenkartě“, jež měl 

každý obyvatel protektorátu.

Po válce pak bylo nutno, aby 

vedoucí mužstva, poněvadž tre-

néři ještě neexistovali, věnovali 

zvýšenou péči přípravě mužstev 

ke znalosti a  trvalého osvojení 

WMsystému, který se šířil z An-

glie celou Evropou a jevil se jako 

útočnější a také produktivnější.

Na tento nový trend pojetí 

fotbalu reagoval z  tohoto troj-

lístku klubů jako první Slovan 

Rosice. Měl k  tomu náležité 

předpoklady – hráčský kádr 

se skládal z  jednotlivců vý-

konnostně i  kázeňsky na výši. 

Hráči Ondráček, Menšík, Ivan 

Klusáček, Laďa Veselý, Jara Pá-

nek, a hlavně lehkonohý Mirek 

Malata velmi rychle pochopi-

li své hráčské úkoly v  novém 

systému rozestavění. Škoda, že 

Mirek Malata velmi brzy odešel 

do Kuřimi, kde se stal význam-

nou postavou mužstva.

Ani v Baníku Zbýšov, jenž se 

v té době, kdy se míchalo s názvy 

klubů, jmenoval Slavoj Zbýšov, 

nezůstali pozadu. Zvlášť velmi 

dobré výkony na hřišti odvádě-

li, když se jim vrátili Svoboda 

ze Žabovřesk (hrály Moravsko-

-slezskou divizi) a  Moss ze Ži-

denic (které hrály 1. ligu). Jejich 

hra totiž byla promíchána fotba-

lovými kousky – prostě „lahoda 

pro oko diváka“. Po roztržení 

této dvojice přetažením Mosse 

do ligových Židenic, klesl výkon 

obou na polovinu. Návratem do 

Zbýšova (říkalo se do Zbéšo-

va), jejich hra opět ožila a  stala 

se nejen potěšením pro diváky, 

ale také pomocí pro dosažení 

dobrých výsledků. Ani jeden 

z nich neměl líbivou fotbalovou 

postavu. Moos menší, kulatější, 

ale s vysokým výskokem a dobře 

čitelnými nohami, zatímco Svo-

boda byl vysoký, hodně štíhlý – 

prostě jak se lidově říká „samá 

ruka, samá noha“. Ale když 

rozbalili své fotbalové kousky, 

tak se bylo nač dívat. Ne vždy se 

jim hra dařila, jak už to u fotbalu 

bývá, ale když se dařilo, diváci 

nešetřili potleskem.

Velmi kvalitní mužstvo 

vzniklo pod fotbalovou tak-

tovkou Oty Gürtlera, který byl 

odchovancem Slovanu Rosice 

a  když přišel do 1 A  mužstva 

Baníku Zbýšov, tak si jako hráč 

vysloužil přezdívku „fotbalový 

mravenec“. Žádný míč pro něj 

nebyl ztracen, a jak byl náročný 

a úměrně tvrdý k sobě, tak volil 

náročnou přípravu pro své svě-

řence. A  výsledky se dostavily. 

Poněvadž po skončení aktivní 

hráčské činnosti, ujal se funkce 

trenéra. Pro Baník byl v  dané 

době příjemným přínosem. Po 

odchodu z tohoto světa byl ulo-

žen k trvalému odpočinku – dle 

jeho přání – na hřbitově v  Ro-

sicích. Část života, jakož i  umu 

a  schopností, věnoval „Zbéšo-

vu“, ale srdcem zůstal „Rosičák“.

Čechie Zastávka zůstala v té 

době věrna hře s rozestavěním 

5-3-2 s pověstnou „českou ulič-

kou“ a  velmi dobrým technic-

kým vybavením jednotlivých 

hráčů, stojící na fotbalové pra-

covistosti záložní řady, jak se 

říkalo „halvů“. Jen velmi zřídka 

se podaří relativně na malé plo-

še povrchu zemského produko-

vat třemi celky fotbal s takovou 

intenzitou a tak dobře, jak se to 

podařilo v určitém období Slo-

vanu, Baníku a Čechii.

Důkazem toho je prostor 

mezi Rosicemi a  Brnem, kde 

jenom Bosonohy produkovaly 

fotbal hodný povšimnutí s vel-

mi dobrými hráči. Za zmínku 

stojí Závodník, del Travero, 

a  hlavně čtyři bratři z  rodiny 

Otoupalíků.

Miloš Raveane

Jihlava
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DUŠIČKOVÉ 
ZAMYŠLENÍ

S  příchodem měsíce lis-

topadu se příroda ukládá 

k zimnímu spánku. Padá listí 

a  lidé uctívají památku ze-

snulých. Vzpomínají na své 

předky, na jejich práci, kterou 

po sobě a pro nás zanechali.

Pamatuji, jak na našem 

hřbitově byly zděné a  udržo-

vané záchody. Údržba zanikla 

a  čas zapracoval. Záchody se 

staly zdravotně nebezpečné 

a byly odstraněny. Do jedno-

místné dřevěné kadibudky se 

nikomu nechce a  vhodných 

zákoutí je málo. Také v  kaš-

nách šplouchávalo dostatek 

čisté vody k letnímu osvěžení. 

Vzpomínek je mnoho.

Dnes pozoruji, jak se sluš-

nost a úcta ztrácí. Na hřbitově 

se stále více krade a  jako zá-

chod se používá zarostlé mís-

to u zdi kaple.

Na okraji města stojí tři 

pěkné a  zkolaudované mar-

kety Penny, Lídl a  Kik, které 

nemají záchody pro zákazní-

ky. Slušnost a lidská práva zde 

byla pošlapána.

Pan starosta obětavě překo-

nal značné překážky a zařídil, 

že Seniorbus jezdí. Děkujeme!

O záchodovém problému se 

stále jedná a  hledá se nějaké 

možné řešení. Nenadávejme! 

To nepomůže. Žádejme dodr-

žování zákonů a  projednává-

ní připomínek občanů.

Za nemocné a  postižené 

občany

Antonín Růžička

člen výboru Klubu seniorů

K „DUŠIČKOVÉMU 
ZAMYŠLENÍ“
PANA ANTONÍNA RŮŽIČKY

Vážení čtenáři, v tomto čís-

le naleznete zamyšlení pan 

Antonína Růžičky. Já měl tu 

čest, seznámit s  jeho obsa-

hem ještě před vydáním Rosy. 

Panu Růžičkovi jsem slíbil, že 

k tématu také napíši pár slov. 

Musím předeslat, že si pana 

Růžičky velmi vážím, často se 

spolu setkáváme a  jeho úžas-

ný potenciál bych chtěl v jeho 

letech mít, tedy pokud se jich 

vůbec dožiji. Často máme 

podobný pohled na stejnou 

věc, i  když spojit dušičkový 

a adventní čas s  tématem ve-

řejných záchodků by nena-

padlo ani mne. Ale je tam ta 

spojitost s  bývalými záchod-

ky pro veřejnost na hřbitově, 

tak budiž.

O  veřejných toaletách ve 

městě přemýšlím již dlouho, 

myslím, že by to byl další 

krok v  budování moderního 

města. Už slyším, jak říká-

te, že nestačí jen přemýšlet, 

ale je potřeba pro to něco 

dělat. Všechno bude, jak se 

říká. Jen od nápadu k  rea-

lizaci to trvá vždy dlouhou 

dobu. Také si nemyslím, že 

by veřejné záchodky měly 

být v  areálu hřbitova, spíše 

na jiném veřejně přístupném 

místě. Plastová kadibudka 

před vchodem do hřbitova mi 

není zrovna po chuti a nejra-

ději bych ji tam neviděl. Vím, 

asi se neshodnu s lidmi, kteří 

ji v tísni použili a říkají: „Za-

plaťpánbůh aspoň za ni!“ To 

stejné platí o druhé kadibud-

ce u radnice v blízkosti scho-

dů z  Pendrova. Možná by-

chom se měli pokusit začlenit 

veřejné toalety do chystaného 

projektu R-Placeo v  bývalé 

proluce na náměstí. V  kaž-
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dém případě o  tom zkusíme 

s investorem jednat.

Co se týká neexistence to-

alet v našich rosických hyper 

super extra marketech, to po-

važuji za ostudu. V  zemích 

více civilizovaných je toaleta 

pro nakupující standartem. 

Již asi dvakrát jsem zažil, jed-

nou i  v  Rosicích, že člověk, 

který se ptal po toaletě, byl 

odbyt prodavačkou se slo-

vy, že obchodní dům nejsou 

veřejné záchodky. Proč není 

v legislativě zakotvena povin-

nost vybavit každý veřejný 

dům, tedy i  obchodní, toale-

tami pro klienty, je zvláštní. 

Nejen pro nemocné a postiže-

né. Pro všechny.

Pan Růžička jako optimis-

ta věří, že pokud se obrátíme 

na správné subjekty a  ty vy-

vinou tlak na majitele, mohlo 

by se s  požadavky na veřejné 

záchodky alespoň v  blízkosti 

marketů uspět. Já v  to příliš 

nevěřím, firmy většinou zají-

má jen byznys a vnitřní těles-

né pochody nakupujících jsou 

jim naprosto lhostejné, i když 

v  podstatě obchodníci tyto 

lidské potřeby a  nutkání vy-

volávají. Hlavně v okamžiku, 

když platíte nákup u poklad-

ny. Nemám pravdu?

Na závěr přece jen něco 

pozitivního. Veřejné toalety 

na slušné úrovni již ve městě 

jsou. Nevíte kde? No v  přece 

v  budově radnice Palackého 

náměstí 13 v přízemí! A  jsou 

docela hojně navštěvované. 

Paní uklízečka by mohla po-

vídat. Vlastně raději ne. Prá-

vě veřejné budovy a  instituce 

se dají vždy v  nouzi nejvyšší 

použít, znám to z vlastní zku-

šenosti. Myslím samozřejmě 

konkrétní místnosti v  těch-

to budovách k  tomu určené. 

V  Brně mohu doporučit tře-

ba některou z  budov JmK. 

Zde v  útulné, provoněné 

místnůstce si stačí vzpome-

nout, jak dopadl místní šéf, 

po moci toužící drásovský 

pučista, a hned se vám uleví. 

Dvojnásobně.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta Města Rosice

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ

23. 27. A 31. 12 NEBUDE KANCELÁŘ KIC V PROVOZU
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KAPR OD JEŽÍŠKA
Příběh mých dětských, „válečných“ Vánoc.

Blížily se Vánoce roku 1943 

nebo 1944, nevzpomínám si 

přesně. Byla válka a  její prů-

běh, kdy už Hitler prohrál 

kdejakou bitvu, stupňoval 

běsnění našich „ochránců“ 

(protektorů Böhmen und 

Mähren), které v  té době již 

dosahovalo snad nejvyšší 

možné míry (obec Javoříčko 

stihli zmasakrovat a  vypá-

lit ještě tři dny před koncem 

války – 5.  května  1945). Dů-

sledkem válečné situace byl 

nedostatek, který se citlivě 

projevoval prázdnými krá-

my se základními životními 

potřebami. Potravinami, tex-

tilem, ale i  např.  cigaretami. 

Zásobování bylo organizová-

no přídělovým, nebo, jak se 

tomu také říkalo, lístkovým 

systémem. Žádané zboží bylo 

možno zakoupit, jenom když 

kromě placení penězi kupu-

jící odevzdal ústřižek z  listu, 

na němž byly tyto odstřižky 

s  vyznačením množství ku-

povaného zboží natištěny. 

U textilu se těmto přídělovým 

lístkům říkalo body.

Před Vánocemi bylo navíc 

dáno obyvatelstvu na vědomí, 

že vánoční kapry bude možno 

zakoupit pouze na zvláštní 

poukázku, kterou si musí kaž-

dý vyzvednout na radnici, vy-

plnit v ní osobní údaje a s tak-

to vyplněnou si jít k řezníkovi 

pro rybu. Bylo také řečeno, 

do kterého termínu budou 

poukázky vydávány. Nevím, 

z  jakého důvodu rodiče ten-

to termín promeškali. Tak se 

stalo, že když tatínek přišel 

pro poukázku, už ji nedostal. 

No a  byl to právě táta, který 

z  toho byl nejsmutnější. Pro 

něj byl vánoční kapr vžitou 

tradicí spoluvytvářející štěd-

rovečerní sváteční náladu.

Když maminka šla ke Krej-

čům do řeznictví odnaproti 

udělat poslední předvánoční 

nákup, jen tak mezi řečí, která 

se v  obchodech vede, než na 

člověka přijde řada u  pultu, 

utrousila, že letos budeme mít 

Vánoce bez ryby.

A  nastal Štědrý den. Od-

poledne byl už stromeček 

nazdobený a  my kluci jsme 

měli zákaz vstupu do pokoje, 

ve kterém se nacházel. Z pro-

stého důvodu: vždyť to mělo 

být překvapení. Zdobit o  Vá-

nocích stromek, to byla ta-

tínkova nejen záliba, ale také 

privilegium. A  ten „zákaz“, 

který jsem zmínil, to nebylo 

nic, co by připomínalo zná-

mý úřední zákrok, ale pouze 

něco jako nabádání, abychom 

nepokazili slavnostní náladu 

svátečního večera. Naši po-

zornost ode dveří pokoje tatí-

nek s maminkou velice umně 

odváděli tím, že nás zaměst-

návali všelijakými pomocný-

mi pracemi nebo zajímavým 

vyprávěním a  podobnými 

triky či záminkami. Já jsem 

například musel nakrájet pro 

přípravu bramborového salá-

tu uvařené brambory a  další 

jeho složky (vajíčka, jablka, 

okurky, mrkev atd.) na drob-

né kostky. To byla zase moje 

„profese“. No co mám poví-

dat. Hromada toho, co jsem 

měl nakrájet se zmenšovala 

velice pomalu, takřka nepo-

zorovatelně, a  na druhé stra-

ně v  připravené míse stejně 

tak přibývalo to, co jsem 

zpracoval. A když přišla řada 

na cibuli, to už jsem nedoká-

zal zadržet slzy v  očích nad 

tímto svým údělem. To, jak 

ta práce odsýpala (konec stále 

v  nedohlednu), provokovalo 

k přemítání o věčnosti.

Do pokoje k  nazdobenému 

stromku jsme šli, ale až večer 

po večeři, poté co nám zvonek 

budíku oznámil, že nám bylo 

něco pod stromeček darová-

no, abychom si to převzali. 

Ale k  tomu v  této chvíli ještě 

čas nedozrál.

Najednou, asi kolem čtvrté 

odpoledne, zvoní zvonek. Jen-

že ten od venkovních dveří. 

Všechny přepadl údiv, že je to 

právě venkovní zvonek. V  tu 

dobu jsme přece Ježíška ne-

čekali. Na to bylo ještě brzo. 

Bylo to tedy překvapení i pro 

tatínka a maminku. Atmosfé-

ra zhoustla napětím a  nejis-

totou. Maminka šla otevřít. 

Zvenku stojí paní Krejčová 
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z  řeznictví. Byla to na první 

pohled taková typická skrom-

ná, hodná česká máma, zkrát-

ka dobrák od podívání. Vidím 

ji, jako by to bylo dnes. Men-

ší, trochu podsadité postavy; 

stála tam v mrazu, jen tak po-

lehku v zástěře. Snad tak, jak 

odběhla od plotny v kuchyni. 

Proklouzla dveřmi do chod-

by, rukou si sáhla za zástěru, 

a když tu ruku vytáhla, držela 

v  ní papírek – poukázku na 

kapra, kterou jim někdo ode-

vzdal vyplněnou obyčejnou 

tužkou. Tajnůstkářsky, po-

lohlasem radí mamince, aby 

psaní tužkou vymazala a  na-

psala tam naše jméno, adresu 

a  podpis. To vše rodiče bez 

váhání provedli a jeden z nich 

běžel ke Krejčům pro už ože-

leného šupináče, kterého táta 

hned připravil pro kuchyň-

skou úpravu a  maminka ho 

stihla do večeře ještě usmažit 

a uvařit polévku.

Tatínek nesnídal ani ne-

obědval; až večeřel, aby viděl 

zlaté prasátko. Takže potom, 

co nám ukázal, kde na stěně 

zlatého pašíka vidí, s chutí se 

zakousl do své štědrovečer-

ní lahůdky. Toho Štědrého 

dne nám tedy Ježíšek proká-

zal svoji přízeň hnedle dva-

krát. Podruhé se už ohlásil 

tím očekávaným zvoněním 

budíku. Zpěv koled potom 

po večeři u  stromku, nebyl 

nějakým odbývaným pro-

vizoriem. Oba rodiče pěkně 

zpívali. Bylo to jistě důstojné 

poděkování za dar Kristova 

narození. A  byl to On, štěd-

rý Dobrodinec z  Nazaretu 

– který v  našich myslích na-

plněných připomínkou Jeho 

příchodu mezi lidi pro jejich 

dobro (T. G.  Masaryk: „Ježíš, 

ne Cézar, je prvním přiká-

záním lásky k  bližnímu. Toť 

smysl našich dějin.“) každým 

rokem v  tomto vánočním 

čase přebývá v  betlémských 

jeslích – kdo to vše způso-

bil. Kdo se zasloužil o to, aby 

ryba, symbol identity Jeho 

prvních následovníků na na-

šem štědrovečerním stole ani 

v té životní mizérii nechyběla. 

O  tom nikdo z  nás nepochy-

boval. K  těm všem ostatním 

dárkům nám tak přidal snad 

ten největší a nejhezčí; radost 

z  projevu lidské solidarity 

v  nelehkých časech, spojené-

ho s velkým rizikem.

Dnes se může zdát, že šlo 

o  maličkost. Ale kdo je obe-

známen s  tehdejšími poměry, 

ten také ví, že je to ono pří-

slovečné zdání, které klame, 

a  že tehdy takové maličkosti 

mívaly hrozné následky.

Slavnostní prožívání svát-

ku Kristova narození zakon-

čil tatínek o  půlnoci posle-

chem rozhlasového vysílání 

České mše vánoční Jakuba 

Jana Ryby. Také to vždy pat-

řilo k  jeho nepostradatelným 

štědrovečerním pokladům. 

A  není bez zajímavosti, že ta 

skladba v  pozdějších dobách 

(po únoru 1948), snad zázra-

kem, prošla sítem cenzury 

ideologů tzv. „vědeckého svě-

tového názoru marxismu–le-

ninismu“. Tehdejšího „stát-

ního náboženství“. I  v  těch 

časech vypjatého protinábo-

ženského a  proticírkevního 

tažení militantního režimu ji 

rozhlas vysílal.

Ty pěkné a  příjemné vzpo-

mínky na bohatý duchovní ži-

vot s milovanými rodiči se mi 

často vracejí k  jejich novému 

prožívání. Však je také na co 

vzpomínat.

Přeji všem, aby odvěké vo-

lání symbolizující poselství 

těchto svátků: „Glória in 

excelsis Deo et in terra pax 

hominibus bonæ voluntá-

tis…“ které vyjadřuje tužby 

lidí, stále zaznívalo v  našich 

duších a  srdcích a  abychom 

mu uměli a  chtěli naslouchat 

a  rozumět (kdysi, ale není to 

zas až tak dávno, kdy bylo 

tak frekventované, že jeho 

latinskému znění rozuměl 

i prostý člověk). Jeho naplně-

ní má pro humánní řád spo-

lečnosti zásadní význam. Pro 

úctu k člověku v každé chvíli 

a situaci jeho života, pro mír, 

spravedlnost, vzájemnou úctu 

a  solidaritu v  mezilidských 

vztazích i pro mnohé jiné po-

doby dobra je to, bez nadsáz-

ky, životně důležité.

Miroslav Staněk
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KLAVIATURA VÁNOC
Bylo nebylo, dávno nedávno, žil na planetě Zemi člověk. 

Žil ve vzájemné shodě s veškerým životem, k němuž choval 

úctu a  vážil si ho nejen u  sebe, ale kdekoliv a  ve všech 

jeho podobách. Zcela přirozeně užíval schopnosti vnímat 

mnohem lépe než pouhými základními lidskými smysly.

Uběhlo mnoho desítek, sto-

vek a  snad i  tisíců let. Nikdo 

neví, co a kdy se přesně stalo, 

ale člověk na svých cestách 

ztratil část svých schopností 

a  čím dál víc se uzavíral do 

světa, ve kterém uznával exis-

tenci pouze v  takové podobě, 

kterou byl schopen obsáhnout 

hrubými základními smysly 

– zrakem, sluchem, čichem, 

hmatem a chutí. Na pomyslné 

klaviatuře používal pouze pět 

kláves z  obrovského rejstří-

ku. O všem ostatním, o všech 

ostatních klávesách a  tónech 

tvrdil, že neexistují a předklá-

dal o tom neochvějné důkazy, 

zabalené v  dlouhých názvech 

vědních disciplín a  ozdobené 

tituly světoznámých vědců, 

kteří oněm důkazům dávali 

větší váhu. Vznikla Rezerva-

ce pěti tónů, okleštěný svět ve 

světě. Za střeženými zdmi Re-

zervace prý bylo Nic.

Naštěstí se vždy mezi lidmi 

našli takoví, kteří darem či 

vlastní pílí překonali zdán-

livě neprostupné zdi oné Re-

zervace a viděli, že klaviatura 

se táhne dál a  dál kamsi do 

mlžného oparu. Pro každého 

byl opar jinak daleko, každý 

spatřil či jinak vnímal menší 

či větší nabídku dalších a dal-

ších tónů.

V  Rezervaci byl jako v  celé 

řadě jiných světů zavedený 

čas. A tak na konci etapy zva-

né rok slavila část lidí příchod 

roku nového a  ještě před tím 

svátek zvaný vánoce. Vánoce 

v  Rezervaci byly svátky, při 

kterých stoly oplývaly jídlem, 

při kterých si lidé dávali pro 

radost pod vánoční strome-

ček dárky, při kterých už čtyři 

měsíce dopředu poslouchali 

vánoční písně ve velkých ob-

chodech a  nevnímali obsah 

jejich slov, při kterých ve spě-

chu všem přáli hodně klidu 

a míru.

Přejme si, abychom všichni 

co nejdříve opustili Rezervace 

pěti tónů. Máme kolem sebe 

i  v  sobě nesčetně příležitostí, 

jak to můžeme udělat. Naše 

děti jsou od narození napoje-

né na obrovský rejstřík tónů 

na klaviatuře života. Jenže si 

o  té nádheře akordů, které se 

vymykají možnostem běžných 

lidských smyslů, nemají s kým 

povídat. A kolem nich vládne 

svět, ve kterém je vše zamě-

řeno na oněch až komicky 

chudých pět tónů. Postupně 

zapomínají na krásu mozar-

tovských klavírních skladeb 

a  spolu s  ostatními považují 

za vrchol umění druhou lekci 

školy hry na klavír pro začá-

tečníky. Přitom se v  našem 

světě na adresu vyznavačů 

rozsáhlejších klaviatur často 

snáší výzva, aby pomocí „vě-

deckých“, tedy pětitónových 

klaviatur dokázali, že je něco 

víc. Z  principu přitom není 

možné, aby věda za pomoci 

omezených nástrojů prokáza-

la existenci něčeho, co jí celou 

přesahuje.

Přejme si tedy, abychom 

všichni opustili pětitónové 

prožívání adventní i  vánoč-

ní doby, doby zrodu nového 

roku. Přejme si, abychom do-

kázali překonat zažité rituály 

vánoc minimálně posledních 

desítek let, kdy jsou vánoce 

oslavou přejídání, harmono-

gramem řízeným televizními 

programy, obdobím rekord-

ních tržeb obchodů. Abychom 

opustili ubíjející techno ryt-

mus a hledali více a více tónů 

na klaviatuře, aby se z  vánoc 

staly opět Vánoce – svátek 

oplývající hloubkou, lehkostí 

a radostí mozartovských tónů. 

Kdoví, třeba se někomu poda-

ří odhalit i  nekonečnost kla-

viatury Vánoc, nekonečnost 

klaviatury Bytí…

Šťastny ať jsou všechny 

bytosti.

Olda Hlaváček

www.3vezicky.cz
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Vesmírné piano odnikud nikam se táhne,

kláves bezpočet a hudbou je Ticho plné tónů.

Klec pýchy pouhých pěti z nich 

– Už rozumím tomu!

A dál člověk po souznění 

hlubokém marně prahne.

Pokora otvírá světy,

je klíčem a klid mysli je rukou, co drží klíč.

Tempo ať nediktují rozjařené kastaněty,

jen tlukot vlastního srdce – a vše zbytečné je pryč.

Vánoce jsou skladbou, ve které celý rejstřík hraje,

jak málo či moc z té hloubky člověk vnímá,

zda už probuzený k svobodě či ještě v kleci dřímá,

ten či onen pomalu a tiše

k plnému vědomí tónů Ticha neodvratně zraje.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA ROSICE
www.zsrosice.cz

DEN ZDRAVÍ
PODLE DĚTÍ ZE 3.A

Ve čtvrtek jsme měli Den 

zdraví. Na stanici u hasičů jsme 

si prolezli hasičská auta a  zku-

sili dát první pomoc. Ve třídě 

jsme ochutnávali netradiční 

ovoce. Nejvíc mi chutnalo kaki. 

Den zdraví jsme zakončili Step-

mánií – a ta mě bavila nejvíc.

Míša Doubková

Den zdraví se mi moc líbil. 

Byli jsme na hasičce a  ochut-

návali jsme netradiční ovoce 

např.  granátové jablko, man-

go, avokádo, žlutý meloun 

a  řapíkatý celer. A  hráli jsem 

taky Stepmánii.

Viktorka Nechvátalová
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DEN 
ZDRAVÍ 5.B

Ve čtvrtek 17.  10. měl první 

stupeň den zdraví. Ráno jsme 

vařili čaje a ochutnávali buchty, 

které jsme si doma upekli. Bylo 

to super. Druhou hodinu jsme 

měli přednášku o  posvícení 

a  o  tom jak se mají lidi v  Afri-

ce. Třetí hodinu jsme opět měli 

buchty a  čaje. Nejlepší byly ov-

šem Vojtovy mafi ny. Nakonec 

to nejsuprovější KUŽELKY. 

Kuželky jsme s  holkami samo-

zřejmě vyhrály a  na závěr jsme 

si na kuželně něco koupily. Pak 

jsme se vydali zpátky do školy 

na oběd z regionálních potravin.

Tereza Dolníčková, 5.B Foto: archiv ZŠ Rosice
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17.  října byl Den zdraví. Na-

vštívili jsem hasičku. Ukázali 

nám tam, jak se poskytuje první 

pomoc zraněnému. Ve škole jsme 

ochutnali různé druhy ovoce 

a  zeleniny. To mě moc zaujalo. 

Potom jsme měli Stepmánii – 

tancovací koberec. Ten den mě 

moc bavil. Už se těším na další.

Nikolka Pavlíčková

Ve čtvrtek jsme měli Den 

zdraví. Šli jsme na hasičku 

a tam jsme si s hasiči povídali 

o první pomoci. Pak nám pus-

tili hlášení na poplach. Potom 

jsme ve škole ochutnávali ci-

zokrajné ovoce a zeleninu. Pak 

jsme měli Stepmánii.

Míša Slámová

Ráda bych poděkovala ro-

sickým hasičům za milé přijetí 

a  zajímavé povídaní, paní zá-

stupkyni Kroupové a  paní uči-

telce Šotésové za zajištění kvalit-

ního programu, rodičům svých 

žáků za pomoc při přípravě ne-

tradiční degustace a  své třídě, 

protože byla prostě bezva.

Mgr. Iveta Matoušková

POHYB DĚTÍ
Je známým faktem, že pra-

videlný pohyb u dětí snižuje 

nemocnost, udržuje těles-

nou hmotnost v normě a má 

pozitivní dopad na psychiku 

dítěte. Také je známo to, že 

u dětí musíme pěstovat lás-

ku k pohybu již odmalička a 

zařazovat jej do života všed-

ního dne. A pokud tohle vše 

víte a  děláte, nestačíte se 

divit, že přijde chvíle, kdy 

Foto: archiv ZŠ Rosice

35ROSA 12/2013



to vaše dítko zasedne k  po-

čítači a  nemůžete ho od něj 

odtrhnout. Ale nebudeme 

nic vzdávat a  pokračujeme 

v  nabídce pohybových ak-

tivit, kde může dítě zažít 

úspěch, a  tím získat kladný 

vztah k pohybu.

Téma pohybu mě napad-

lo v  souvislosti s  proběhlým 

Dnem zdraví na naší škole, 

v  kterém zařazujeme v  kaž-

dém ročníku nějakou pohy-

bovou aktivitu. Bylo pro nás 

milým překvapením, když 

žáci všech tříd prvního stup-

ně označili jako činnost, která 

se jim nejvíce líbila, právě tu 

pohybovou.

1. třídy – Karate pod vedením 

pana Lysoňka a  pana Kříže 

z Clubu Dragons

2. třídy – aerobic a  fotbal pod 

vedením trenérů na FC Slova-

nu v Rosicích

3. třídy – stepmánie (tančící 

podložky)

4. třídy – bodyzorb

5. třídy – koulení kuželek v ku-

želkářském klubu Slovan Rosice

Všem uvedeným lektorům 

a  klubům patří poděkování 

a  dětem přeji, aby jim zůstal 

pěkný vztah k  pohybu celý 

život.

Mgr. Pavla Šoltésová
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Foto: archiv ZŠ Rosice

Foto: archiv ZŠ Rosice
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TŘEŤÁCKÝ HALLOWEEN
Poslední říjnový den proběhl 

ve všech třetích třídách projek-

tový den Halloween. Celé vy-

učování bylo motivováno tímto 

svátkem, který není v naší zemi 

sice tradiční, ale děti se s  ním 

seznamují v  rámci výuky an-

glického jazyka. Proto v  ten-

to den bylo možné potkat na 

školních chodbách čarodějnici, 

upíra nebo příšeru. Ve třídě se 

vyučoval strašidelný jazyk, bu-

bomatika, děsučtení, angličti-

na a pavoukočinnosti.

„Na halloweenský den jsem 

se moc těšila Hodně jsem pře-

mýšlela nad maskou. Nakonec 

jsem se převlékla za čarodějni-

ci. Tento den jsem plnili různé 

kvízy a  úkoly. Moc se mi to 

líbilo.“

Nikol Pavlíčková, 

Mgr. Iveta Matoušková 3.A

SVĚTOVÝ DEN 
EKOŠKOL

Víte, co je program Ekoško-

la? Je to mezinárodní vzdělá-

vací program, který má žáky 

vést k  zodpovědnému jednání 

vůči životnímu prostředí. Naše 

škola je do tohoto programu 

zapojena již od roku 2005 a jen 

o  rok později jsme poprvé zís-

kali titul Ekoškola.V  nejbližší 

době nás čeká již třetí obhajoba 

tohoto titulu.

Při příležitosti Světového 

dne Ekoškol, který připadá na 

7.  listopadu, se konají různé 

akce s  ekologickou tematikou. 

Naše školní družina nezůstala 

pozadu. Všichni jsme se těšili 

na společné odpoledne, které 

jsme chtěli strávit na školní za-

hradě společně s  rodiči. Účast 

nám přislíbil i  zástupce pana 

ředitele Ing.  František Pokor-

ný. Bohužel počasí se projevi-

lo nočním vydatným deštěm, 

a proto se program přesunul do 

náhradních prostor školní auly, 

kde se sešlo i několik ochotných 

maminek. Celou akci zahájil 

pan zástupce. Pro děti připravil 

velice zajímavé povídání o  za-

hradě na podzim a  o  tom, jak 

ji připravit na zimu. Formou 

Foto: archiv ZŠ Rosice
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otázek a  odpovědí jsme se do-

zvěděli spoustu poznatků o za-

zimování zahrad. Proč sekáme 

na podzim trávu a shrabujeme 

listí? Proč vlastně ryjeme zá-

honky a  proč z  nich musíme 

vybírat plevel už na podzim? 

A věděli jste, že je třeba zalévat 

zahradu ještě před zimou? Žáč-

ci 1.–4. tříd nadšeně odpovídali 

a navzájem se doplňovali. Aula 

byla plná malých zahradníků.

Druhou částí programu 

byla výroba betlému, samo-

zřejmě ze samých recyklova-

ných, odpadových a přírodních 

materiálů. Pod rukama dětí, 

maminek a  nás vychovatelek 

vznikala Marie, Josef, jesličky, 

stáj. Povedla s  i ovečka. Vše se 

vyrábělo ze starého a  skarto-

vaného papíru, krabic, látek.

Děti pracovaly s  velkou rado-

stím a zaujetím. Výsledek stojí 

opravdu za to. Kdo v  prosinci 

navštíví školu kvůli naší tra-

diční prodejní vánoční výstav-

ce, uvidí družinový betlém na 

vlastní oči. Bude umístěn při 

vchodu do školní budovy, aby 

vítal všechny příchozí a  při-

pomínal nejkrásnější svátky 

roku. Tímto všechny také na 

tento předvánoční den, který se 

uskuteční v pátek 13. 12., srdeč-

ně zveme. Po prodejní výstavce 

bude ještě následovat vánoční 

vystoupení v aule.

Tímto pro nás ovšem Svě-

tový den EKOŠKOL nekon-

čil. Následující den jsme se 

vypravili na školní zahradu 

a  poznatky, o  které se s  námi 

podělil pan zástupce, jsme 

uvedli do praxe. Školní za-

hradu jsme začali připravo-

vat na zimu. Děti roznášely 

v kbelíčcích kůru ke stromům 

a  plotu, aby mohly stromky 

v  klidu a  teple přestát zimu, 

a  také proto, aby nám lesní 

zvěř nevnikla na školní poze-

mek a nezpůsobila tak škodu.

Oba dva dny jsme si náramně 

užili a rodičům patří dík za je-

jich pomoc.

Mgr. Eva Hájková

Helena Jurová

Foto: archiv ZŠ Rosice
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POZVÁNKA 
NA VÁNOČNÍ AKCE ŽÁKŮ ZŠ ROSICE
Žáci ZŠ Rosice a jejich učitelé si dovolují pozvat všechny rosické občany 13. 12. 2013 na 
následující akce:

13.45–16.00 hod. | Prodejní výstavka:
uskuteční se v přízemí základní školy ve třídě 4.B. V dopoledních hodinách jsou na výstavku zvány 

děti z mateřských škol.

Vánoční dílna:
pro rodiče s dětmi proběhne ve třídě 3.C a 5.A.

16.00–17.00 hod. | Kulturní vystoupení žáků 1. stupně

17.00–18.00 hod. | Kulturní vystoupení žáků 2. stupně

13.45–16.00 hod. | Den otevřených dveří:
Návštěvníci mohou navštívit jednotlivé třídy, kde jsou připraveny práce žáků. V odborných učebnách 

si prohlédnete nejen vybavení, ale sami si vyzkoušíte moderní způsoby výuky.

Přejeme vám krásné Vánoce a těšíme se na vaši návštěvu!

Foto: archiv ZŠ Rosice Foto: archiv ZŠ Rosice
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HISTORIE ZUŠ ROSICE
pokračování z minulého čísla

Školní rok 1961–62
Ve školním roce 1961/62 

nastává pro hudební školy 

nová změna – mění se v  Li-

dové školy umění. Sídlo Lido-

vé školy umění je v  Rosicích 

a jejími pobočkami jsou školy 

v Zastávce, Zbýšově a v Říča-

nech. Ředitelem všech těchto 

škol se stává bývalý ředitel 

Hudební školy v  Zastávce, 

pan Jan Čáp. Nová škola měla 

v  té době 16 učitelů a  249 

žáků. Učilo se hře na kla-

vír, housle, dechové nástroje 

a akordeon.

Reorganizace hudebního 

školství přinesla do hudební-

ho vyučování nové podněty 

a  požadavky. Kladl se důraz 

na spojení hudebního školství 

s ostatním kulturním životem, 

na zapojování učitelů do kul-

turních akcí ve městě a na ve-

řejné vystupování žáků.

Hned od počátku vzniku 

se žáci zúčastňovali soutě-

ží. V  této době to byly soutě-

že STM – soutěž tvořivosti 

mládeže.

Konaly se také různé pře-

hlídky, např.  přehlídka lido-

vých souborů, na které vystou-

pily mimo jiné také pěvecké 

sbory J. Čápa a  M. Slámové, 

dechový soubor p.  uč. Koneč-

ného a  harmonikový soubor 

p. uč. Chaloupky.

To, že je v  Rosicích dost ta-

lentovaných žáků, dokládá 

skutečnost, že 3 žáci byli při-

jati na brněnskou konzerva-

toř: M.  L.  Kadubcová ze třídy 

M. Slámové, Jiří Koev ze tří-

dy B. Konečného a  V. Volán-

ková z  houslového oddělení 

p. uč. M. Hoňky.

Vánoce jsou pro většinu lidí 

nejkrásnějšími svátky v  roce. 

Vzduch voní vanilkou, purpu-

rou a  jehličím, staré tradice se 

mísí s novými zvyky, a tak mají 

vánoční dny zvláštní atmosfé-

ru štěstí, rozjímání a nostalgie. 

Doprovází je dobré jídlo a  ra-

dost z dárků, ozdobený vánoč-

ní stromek a světla svíček.

A  také betlémy a  koledy. 

Koledy byly od nejstarších 

dob součástí řady svátků. 

Koledovat chodili převážně 

dospělí lidé. Popřáli sou-

sedům hodně zdraví, štěstí 

a  úspěchů v  hospodářství. 

Takovému přání se přičítala 

zvláštní síla, protože kdysi 

lidé věřili, že je-li přání vy-

sloveno nahlas, má magic-

kou sílu. Později se koleda na 

venkově i  ve městě změnila 

na obchůzky dětí, které si tak 

mohly vykoledovat jídlo nebo 

peníze. Součástí koled bývaly 

i  pastýřské a  betlémské hry, 

při nichž se předváděly ver-

šované příběhy z pastýřského 

života nebo legenda o  naro-

zení Ježíše. Při koledování 

se vždycky zpívalo. Mnoho 

koled se běžně zpívá dodnes 

a zná je skoro každý. 

Některé z  nich si připravili 

i  naši žáci a  chtěli by vás jimi 

potěšit v  tomto předvánočním 

čase. Pojďte si tedy s  námi za-

zpívat a  zaposlouchat se do 

spousty vánočních písní na náš 

TRADIČNÍ VÁNOČNÍ KON-

CERT, který se koná 18. PRO-

SINCE V  SÁLE ZÁMECKÉ-

HO KULTURNÍHO CENTRA 

V 17 HOD.

Srdečně zvou žáci i  učitelé 

ZUŠ Rosice.

Za ZUŠ

 Ivana Marková

VÁNOČNÍ SLOVO O ZUŠ
Základní umělecká škola Rosice, Na schodech 239

Telefon: 546 410 159, mobil: 608 635 096, E- mail: zus.rosice@volny.cz
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Školní rok 1962/63
Ve školním roce 1962/63 od-

chází ze školy p. uč. M. Slámo-

vá, která byla přijata na místo 

učitelky obligátního klavíru na 

konzervatoři v Kroměříži. Také 

ředitel školy J. Čáp se stává na 

částečný úvazek externím pro-

fesorem harmonie na konzer-

vatoři v  Brně. Ředitelem školy 

však i nadále zůstává. Po p. Slá-

mové nastupují na její místo 

dva noví učitelé – St. Vrbka, ab-

solvent varhanického a  decho-

vého oddělení na konzervatoři, 

a I. Copová absolventka klavír-

ního oddělení konzervatoře.

Tento školní rok byl opět ro-

kem soutěžním. Byla vyhlášena 

soutěž nejen pro žáky, ale i pro 

učitele. Za učitele se soutěže zú-

častnil p. uč. Chaloupka a svo-

jí hrou na harmoniku získal 

3.  místo. P.  uč. Levíčková po-

slala do soutěže podrobné pří-

pravy do hodin PHV s přílohou 

písní, které ve výuce používá, 

a  dostala za ně čestné uznání. 

V  soutěžích žáků se na krás-

ném druhém místě v okresním 

kole umístil dechový soubor 

uč. B. Konečného.

Žáci LŠU se vzdělávají ne-

jen ve hře na nástroje, ale také 

se seznamují s  kulturním dě-

ním. SRPŠ pro ně zakoupilo 

předplatné do Janáčkovy ope-

ry. Děti zhlédly během roku 

5  oper: Prodaná nevěsta, Čert 

a  Káča, Lazebník sevillský, 

Řecké pašije a  Cosi fan tutte. 

Představení bylo vždy v sobotu 

a volný čas do odjezdu večerní-

ho vlaku strávily děti návště-

vou pamětihodností Brna.

Školní rok 1963/64
Ve Zbraslavi byla v  prosinci 

roku 1963 otevřena nová po-

bočka naší školy. Je to velký 

přínos pro žáky, kteří museli 

dosud komplikovaně dojíždět 

do LŠU ve Velké Bíteši. Po-

bočka má své sídlo v  budově 

Základní devítileté školy a  má 

23 žáků.

Význačnou událostí rosické 

LŠU byl závěrečný koncert prv-

ního absolventa naší školy, Kar-

la Pospíšila. Koncert se konal 

28. dubna 1964. V úvodu kon-

certu zazněla fanfára pro žes-

ťové nástroje, kterou složil pro 

tuto slavnostní příležitost uči-

tel LŠU S. K. Vrbka. Program 

doplnili někteří úspěšní žáci 

z klavírního a dechového oddě-

lení. Sálek byl krásně vyzdoben 

květinami, účinkující dívky 

měly večerní róby a  chlapci 

byli v  černém. Absolventovi 

byl věnován obraz B. Smetany 

od M. Švabinského a vavřínový 

věnec s národní stuhou.

Školní rok 1964/65
I  v  tomto školním roce je 

stále velký zájem o  zájezdy na 

divadelní představení, takže 

je uhrazeno další předplat-

né a  26.  září  1964 jedou žáci 

na operu Prodaná nevěsta. 

Žáci jezdí do Brna autobusem 

ČSAD a cestu si platí. Cestovné 

činí 7 Kčs a na vstupenky při-

spívá SRPŠ.

Další událostí byla soutěž 

Čsl. rozhlasu k 20. výročí osvo-

bození naší republiky, které se 

zúčastnili dva žáci naší ško-

ly: J. Urbanovská a  O. Sedlák.

Soutěžní čísla byla nahrána na 

magnetofonové pásky v  délce 

700  minut. Celkem soutěžilo 

1080 žáků všech krajů a  J. Ur-

banovská se probojovala mezi 

60 nejlepších, kteří se dostali až 

do Prahy.

Někteří učitelé naší školy vy-

stupují, jak jsem již výše uved-

la, také při různých slavnost-

ních příležitostech. V tomto šk. 

roce to byla svatba bývalé žáky-

ně LŠU M. Kožinové. P. uč. Ko-

Foto: archiv ZUŠ
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nečný podtrhl svatební atmo-

sféru Pergolesiho „Romancí“ 

na lesní roh, za doprovodu var-

han P. Levíčkové.

Závěr školního roku opět 

provází loučení s  jedním vy-

nikajícím učitelem naší školy, 

J. Kroupou, který se vedle své-

ho zaměstnání jako violista 

Janáčkovy opery, stává exter-

ním učitelem na konzervatoři 

v Brně.

Školní rok 1965/66
Velmi zajímavá byla v  prv-

ní polovině školního roku vá-

noční besídka. Vedle spousty 

pěkně provedených vánočních 

koled zahrál dechový soubor 

pod vedením uč. Konečné-

ho Vánoční mezihry, které 

složil první ředitel školy, pan 

V. Malacka.

K  5. výročí trvání Lidových 

škol umění vyhlásilo Minister-

stvo školství a  kultury soutěž. 

Místní kolo proběhlo v  Rosi-

cích dne 14.  února. Do okres-

ního kola, které se pak konalo 

v Brně dne 24. a 25. února, bylo 

vysláno 5 žáků: M. Svačinová 

– housle, J. Urbanovská – kla-

rinet, H. Nevoralová – zpěv 

a  J.  Marek – klavír. Všichni 

získali diplomy a J. Urbanovská 

získala 1. místo a  postoupila 

ještě do krajského kola.

Mimořádnou událostí roku 

1966 byly pěvecké slavnosti. 

které se uskutečnily ve Zbýšo-

vě. Do této akce se zapojili ne-

jen žáci, ale i učitelé LŠU a také 

velké sbory z celého jihomorav-

ského kraje. Slavnosti se konaly 

12.  června na překrásně vy-

zdobeném zbýšovském koupa-

lišti s  vysunutým pódiem nad 

vodou, v  krásném přírodním 

rámci. P. řed. Čáp s uč. Vrbkou 

připravili se žáky LŠU pásmo 

lidových písní. Sbor zpíval pod 

taktovkou Z. Mrkose, který 

také řídil zahajovací fanfáru. 

Velkým překvapením bylo vy-

puštění 250 holubů při zpěvu 

písně „Jen leťte, holubice“, kte-

rou zazpíval smíšený pěvecký 

sbor.

Za připomenutí stojí také 

besídka LŠU, která se tentokrát 

konala v poněkud neobvyklém 

prostředí, a  to sice na zámec-

kých arkádách. Začínala až ve-

čer v  pěkně vyzdobeném pro-

středí, za světla starodávných 

svícnů. Výborná akustika na 

arkádách umocnila slavnostní 

atmosféru poslechu skladeb 

starých mistrů. Velmi pěkně 

působilo „Echo“ dvou lesních 

rohů proti trubkám hrané 

v  zákrutu terasy. Podle vzpo-

mínek bývalých učitelů, žáků 

i  posluchačů je dodnes tato 

besídka pokládána za jednu 

z nejkrásnějších právě pro svoji 

výjimečnost.

Pokračování v příštím čísle ▶

z archivu ZUŠ Rosice zpracovala

Ivana Marková

Foto: archiv ZUŠ
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CO DĚLÁME SE 
SLUNÍČKEM?
OHLÉDNUTÍ ZA PODZIMEM

Ještě než nás plně pohltí at-

mosféra Adventu a Vánoc, chtě-

la bych se ohlédnout za letošním 

vydařeným podzimem a přiblí-

žit vám, jak ho prožily děti v naší 

Mateřské školce Zámecká.

Na začátku podzimu se děti 

začaly seznamovat s některými 

netradičními aktivitami. Na-

příklad kurz plavání ve Well-

ness Kuřim, kde děti posilova-

ly svou imunitu otužováním 

a hravou formou se učily zákla-

dům plavání.

Od října se dětem otevřely 

nové možnosti v dalších aktivi-

tách. V „NOTOVÁNÍ S FLÉT-

NIČKOU“ se pod mým vede-

ním seznamují s jednoduchým 

hudebním nástrojem a  rozvíjí 

své hudební nadání. Děti také 

navštěvují „HRÁTKY S  AN-

GLIČTINOU“, kde se společ-

ně s  paní učitelkou Cachovou 

seznamují s  cizím jazykem. 

Díky paní učitelce Tvarůžkové 

a Zouharové mohou v „KERA-

MICE A  JINÝCH VÝTVAR-

NÝCH TECHNIKÁCH“ vesele 

tvořit a  rozvíjet své výtvarné 

nadání. V  listopadu za dětmi 

také přišli tvořit jejich rodiče 

a  společně vykouzlili krásné 

podzimní výrobky.

Naše školka se letos přihlási-

la do projektu „Celé Česko čte 

dětem“. A  jak už název napo-

vídá, chceme tímto projektem 

docílit toho, aby se dětem co 

nejvíce předčítalo. Předčítání 

je totiž jedním z  nejdůležitěj-

ších nástrojů k  učení. Rozvíjí 

komunikační dovednosti, děti 

si osvojují morální hodnoty, 

rozšiřují slovní zásobu, vy-

tváří si kladný vztah ke kni-

ze a  také vzniká pevné pouto 

mezi rodičem a dítětem. A  jak 

to u nás probíhá? Rodiče, pra-

rodiče. prostě kdokoli, kdo má 

chuť dětem číst, může přijít 

za námi do mateřské školky 

a  dětem přečíst nějakou zají-

mavou pohádku či příběh. Od 

začátku projektu uběhl víc jak 

měsíc a musím říct, že u rodičů 

vzbudil nečekaný zájem. Chtě-

la bych poděkovat rodičům 

dětí ze třídy Písnička za to, že 

se do projektu pustili s takovou 

vervou. Děti jsou nadšené a ne-

mluví o ničem jiném. Je pro ně 

zvláštní slyšet číst i  někoho ji-

ného než paní učitelku. Moc se 

těší na každou další pohádku.

Jistě vám také neušlo, že nám 

na zahradě ubyly čtyři stromy. 

Ubíraly světlo, způsobovaly vlh-

ko uvnitř budovy, na zahradě 

nám nerostla tráva a  navíc byly 

ve špatném zdravotním stavu, 

proto bylo rozhodnuto o  jejich 

pokácení. Ale protože nechceme, 

aby zeleně v našem okolí ubýva-

lo, rozhodli jsme se podílet se na 

výsadbě stromků nových. Na-

šim stromečkům jsme s  dětmi 

zazpívali, aby nám pěkně rostly, 

a slíbili jim, že se na ně budeme 

chodit dívat. Pokud někdy půjde-

te parkem u zámku, najdete zde 

stromky se jmény našich tříd.

Kromě těchto aktivit jsme si 

také užili podzimní tvoření ve 

třídách a už se těšíme na před-

vánoční čas.

Eva Rosendorfová 

učitelka MŠ ZámeckáFoto: archiv MŠ Zámecká
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ZVEME VÁS DO KNIHOVNY
 www.knihovna.rosice.cz

www.knihovnarosice.wz.cz

PROSINEC
3. 12. od 10 hodin v knihovně | Vánoční legrácky v knihovně

 Stromeček, svíčky, prskavky, cukroví a teplo u kamen. Ale hlavně povídání, čtení, divadlo, pohád-

ky a písničky s Jarkou Burešovou. Těšíme se na vás.

3. 12. od 17 hodin v knihovně | Čtení pro Ježíška – Kapřík Metlík
 Do Rosic přijede s vánočním autorským čtením o veselých příhodách Kapříka Metlíka a jeho ka-

marádů spisovatel Jan Opatřil. V knihovně bude připraveno malé občerstvení pro děti a rozsvícený 

vánoční stromek. Srdečně zveme.

10. 12. od 17 hodin | Cestovatelské promítání
Ing. Petra Kučerová – Pravda a mýty současné Číny.

 Máte jasnou představu o současné Číně? Víte, jak žijí oby-

čejní Číňané? Pojďte si ověřit, co jste slyšeli a co z toho je, 

či není pravda. Dovolte mi pozvat vás na procházku městy 

Severní Číny. Projdeme společně Tianjin, Peking, Nanjing, 

Sujou a Shanghaj. Seznamte se s krásami přírody, mysti-

kou chrámů, tradiční čínskou medicínou, prastarým cvi-

čením tai chi, ale také s běžným současným životem v čín-

ských metropolích.“

14. 12. od 18.30 v knihovně | NaMikrofon
 Originální stand-up comedy v Rosicích – pokud jste si oblíbili pořad Na stojáka, 

ještě víc si oblíbíte NaMikrofon. Silná Trojka vyvolených z NaMikrofon – PAVEL 

TOMEŠ, Zbyněk Vičar, Lukáš Hemala a jako bonus Tereza Volánková s kytarou 

a jejími drásavými, tklivými i veselými songy. Nejzábavnější dárek, který dosta-

nete k letošním Vánocům. Srdečně zveme!

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ
27. a 31. 12. je knihovna zavřená.

Vše dobré do nového roku přejí knihovnice.
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Pavel Tomeš – brněnský fejetonista. Už před lety u psychologa zjistil, že když začne ote-

vřeně mluvit o svých problémech, můžou se lidi umlátit smíchy. Rozhodl se na tom začít 

vydělávat a od té doby na podium přichází pokaždé s něčím novým o svý starý. Pavel 

Tomeš navštívil Rosice již dvakrát s autorským čtením svých dvou skvělých sbírek feje-

tonů – Facky z Marsu a Zápisky malého tyranosaura (obě knihy jsou ve fondu knihovny) 

a vždycky to byl ZÁŽITEK.

Zbyněk Vičar – Agáta Hanychová se díky jeho výstupu, kde ukázal její špatné i slabé strán-

ky, stala konečně známá a video visí na webu jejich fanoušků na čestném místě. Pranýřuje 

i jiné neduhy současnosti, mimo jiné nedostatečnou znalost latiny mezi vesnickými burany.

Lukáš Hemala – Proslavil se svým výstupem s tyčkou. Což neznamená, že se mu udělalo 

na podiu špatně, ale že si občas někteří vystupující něco s sebou dotáhnou, aby se při svém 

výstupu měli o co opřít.

Tereza Volánková – zpěvačka a herečka (podle některých zdrojů herečka a zpěvačka)

18. 12. od 16 hodin v knihovně | Velké vánoční přání
Malá divadelní pohádka o velkém vánočním přání.

Pro nejmenší děti hraje a zpívá Zdenička Makovská.

Jarka Eliášová

PODAŘILO ANEB PODÍVEJTE SE
Návštěvníci knihovny se 

rádi zastavují u  tabla čtenář-

ského spolku, který vznikl 

v  Rosicích roku 1865 pod ná-

zvem Slovanský čtenářský 

spolek. Ženám se většinou 

krčí čílka, že mezi muži žádná 

žena není, ale tenkrát to tak 

bylo, ženy se staraly o  muže, 

kteří pak nažehlení, většinou 

s  úhlednými kníry a  licousy, 

rozvíjeli inteligenci a kulturní 

život obce.

Zakládající členové spolku 

byli čestní a přispívající, a to do-

slova a do písmene. Jejich portré-

ty si nyní můžete prohlédnout 

na webových stránkách knihov-

ny (www.knihovna.rosice.cz), 

zde záložka Fotogalerie a videa, 

zde Čtenářský spolek v Rosicích 

1890. Tablo vzniklo k příležitosti 

25. výročí trvání spolku. Děkuji 

Aleši Palkovi a  Radkovi Eliá-

šovi, protože díky jejich snaze 

se mnozí starousedlíci mohou 

zahledět do tváří svých předků 

a vy ostatní se s nimi seznámit, 

např.  s  částí rodiny profesora 

Vladimíra Franze, který zde 

v Rosicích má moravské předky. 

Pro pamětníky uvedu např. jmé-

na Bedřich a František Táborský, 

František Viceník, Karel Urba-

novský, Matěj Anderle, Franti-

šek Janeček, Antonín Svoboda. 

Jak říkám, podívejte se.

Monika Rovná
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DESÍTKA
ANEB KNÍŽKY S KOMENTÁŘEM, KTERÉ STOJÍ ZA TO

Lewis: Hrady – 75 nejkrásnějších hradů, zámků a pevností světa. Moc pěkná listovačka, 

třeba někde v křesle, chce se vám vidět všechno, co je v publikaci vidět

Cornwell: tohle je info především pro čtenáře, muže, ti si přáli dokoupit chybějící díly. 

Poslušně hlásím titul 1356 (to je 4. díl k Lučištníkovi, Inkvizitorovi a Kacířce) a pak je tu 

Zrádce, Smrt králů a Pevnost

Eco: Dějiny legendárních zemí a míst. Eco se zabývá místy, které vždy fascinovaly lidstvo. 

Kniha pro lidi s fantazií, smyslem pro mystiku, nic není blíž jak Eldorádo, Utopie, dutá 

země, přeludy, bájné břehy, ostrovy, kontinenty, asi můj tip na vánoční dárek

Deaver: Pokoj smrti (konečně zase s Lincolnem Rhymem)

Whitton: Třetí pečeť

Lutz: Spolubydlící

Murakami: 1Q84 (3.díl)

Vermes: Už je tady zas (znáte z Listování s Lukášem Hejlíkem)

Kepler: Písečný muž

Nesser: Hlavolam (už máme Čtvrtou oběť a Síť)

… a než vyšla Rosa, vyšel např. nový King (Lunapark), Nesbö (Levhart) nebo Pratchett (Dlou-

há země)

Těšíme se na vás

Příjemné prožití svátků vánočních přeje za knihovnu

Monika Rovná

VÝZVA:
Na setkání v prof. JUDr. Vladimírem Franzem jste někteří fotili, prosím tedy o zaslání va-

šich fotografi í na adresu knihovny (knihovna@mesto.rosice.cz), (pro koho to bude kompliko-

vané, využijeme rychlejšího způsobu, poskytnu svoje telef. číslo) my je pak použijeme do naší 

kroniky a na stránky knihovny. Všem, co přišli děkuju za návštěvu a těším se na další setkání.

Monika Rovná
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KDYŽ SE ŘEKNE KRONEK
Když se řekne jméno Kronek 

automaticky k  tomu naskočí 

kapela Kern – byli jste spolu 

téměř 30 let. Co ale bylo před 

Kerny? Před rokem 1980.

No přece hudební puber-

ta. První kytara na Vánoce 

1966, ve třinácti bezva estráda 

v Dělňáku v Zastávce u Brna, 

první kapela v  ose Zastávka-

-Zbraslav (pro mne takovej 

Bajkonur) pak první odpole-

dní čaje v  rosickém Cristalu 

se závistivou čumendou na 

Stars a  Combo Rudy Zavadi-

la, první „párplovský“ písně 

s  rosicko-brněnskou Oddy-

seou, amatérský přehrávky 

opět v  Cristalu s  mojí skupi-

nou Trailer… Sál rosického 

Cristalu byl pro mě osudo-

vej, takovej Kennedyho mys. 

U  třetího sloupu nalevo jsem 

poprvé rozechvěle tančil se 

svojí budoucí manželkou. Po-

tom základní vojenská služba 

v  AUS VN v  Praze, kde jsem 

zpíval s  jazzovým orchestrem 

(mezitím maturita, ženění, 

1.  syn, přesídlení do Střelic, 

nástup do pracovního pro-

cesu v  n.p.  Kovošrot Brno). 

Po vojně přišly pokusy s  růz-

nejma muzikantama udělat 

různý kapely, vtom se objevil 

Jirka Obzina a  s  ním lano do 

KERNu.

Kde se ve vás vůbec vzal roc-

ker – k  muzice jste evidentně 

tíhnul už od dětství. Máte 

takovou „neklidnou hudební 

duši“ v  rodině, nebo se tam 

prostě vyskytl jako ojedinělý 

úkaz?

Kde se vzal, tu se vzal. Vím, 

na koho to rychle svést. Táta 

mě brával občas na zkoušku 

hornické dechovky a  jazzov-

ky. Tam jsem to všechno vi-

děl a  slyšel. Trochu zmatek. 

Kmochovy pochody k 1. máji, 

to bývalo v úterý, no a v pátek 

se zase swingovalo. Otec byl 

skvělej basák, doma na skříni 

byl zlatej heligon a  za skří-

ní macatej kontrabas. Na ten 

plech používal tekutej Sidol, 

neděle jím bývaly provoně-

ný. Na basu hrával prstama, 

jak Jack Lemmon v  Někdo to 

rád horké. Byl jsem ještě moc 

malej, ale na tohle jsem byl 

pyšnej! Ty strašně hluboký 

a silný tóny ve mně probudily 

zvíře…!

Když vzpomeneme na 70. léta 

– pocházíte z  našeho regionu 

– kam se tady dalo chodit za 

zábavou, za dobrou muzikou 

a které kapely vám tehdy byly 

blízké.

Móc dobrej region na zába-

vu, třicetiletí, který už pamatu-

ju, do konce 20.  století to tady 

skutečně žilo. Před tím asi za-

traceně taky, to pamatují rodi-

če. Kde se fáralo, tam se to mle-

lo. Zastávka měla svůj „dělňák 

a  horňák“ svoje divadlo a  pár 

dobrejch kapel, Rosice otevře-

ly moderní Mekku-Cristal se 

sálem jak kráva. Podstatné byly 

nedělní odpolední čaje. Spole-

čenskej ráj. Dospívání s  muzi-

kou. Dominantní byl bigbít. Já 

kvůli tomu nespával. STARS 

a Th orns to bylo moje božstvo. 

Na tom pódiu jsem chtěl jed-

nou taky stát…

A  teď? Změnil se nějak váš 

hudební vkus? Máte nějaké 

oblíbence mezi současnými 

kapelami?

Já začínal poslechem kapel, 

který nabízelo tehdy rádio. 

Formátovala mne ostravská 

hudební liga s  Flamingem 

a  soulovým Jaromírem Lö-

fl erem a  Petrem Němcem, 

a  samozřejmě rozhlasová hit-

paráda Houpačka (nebo 12 na 

houpačce) s Černým a Necká-

řem. Poprvé seznámen s Cree-

dence Clearwater Revival 

jsem se chtěl stát zpěvákem 

s  drsnějším hlasem-chraplá-

kem jako Fogerty. Dlouho 

mám rád naši Lucii a  Davida 

Kollera a  Etc. a  Láďu Mišíka, 

z dovozu beru KORN, Linkin 

Park a P!nk.

Vaším typickým znakem jsou 

dlouhé vlasy – v  kolika letech 

jste si je nechal narůst a uvažo-

val jste někdy, že je „sundáte“?

Patřím do generace „má-

niček“. Mám vlasy po matce, 

takže dobrý a ještě drží. Ros-

tou nepřetržitě od patnácti. 

Kdo tehdy neměl háro, jako 

by nebyl. Vlasy mi zrušila 

vojna a pak jsem je dal znovu 

i s knírem, no jak jsem se za-

běhnul v  KERNu s  headban-

dingem, knír jsem shodil 

a  na palici dal trvalou. Je to 
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ale čím dál větší starost. Teď 

mám největší délku v  životě, 

ale v  rámci módy jsem out-

-dinosaurus. Mám dokonce 

dvě nabídky z kadeřnictví, že 

mi od deky pomůžou a  ještě 

mi zaplatí. Tak si to nechám 

na důchod…

Co vás baví mimo hudbu a na 

čem právě teď pracujete?

Teď jsem zrovna ulítl na li-

teratuře faktu. Bere mě druhá 

světová válka – knihy, fi lmový 

dokumenty, časáky. Loni jsem 

byl v Normandii a památníky 

na pobřeží kanálu La Manche 

mi otevřely oči. No a  proto-

že je pro mne KERN už 5  let 

minulostí, žiju si tak a tvořím 

s  chlapama z  ALBANDu. Po 

Kalibraci smyslů (1.  album) 

vytváříme podklady pro al-

bum dvojku. Nová muzika, 

texty a program, aby bylo zase 

na co se těšit!!!

Blíží se Vánoce, nejde se neze-

ptat – jaký k  nim máte vztah 

a jak je prožíváte.

Vánoce vždycky dobrý. Víc 

než na dárky a  podstromeč-

ková překvapení se těším, 

kam půjdu pro kapra, jaký si 

koupím víno, od koho tento-

krát ochutnám salát a s part-

nerkou vyřešíme zavčas péct 

cukroví nebo ne (ví, že miluju 

medvědí pracky!) nějaký po-

hádky a potěšení z vyvalenej-

ch očí vnoučat. Veškerá hudba 

koledy na CD a štědrovečerní 

signál na skleněný zvone-

ček… Pak je mi chvilku smut-

no a z nostalgie mě dostává až 

myšlenka na slunovrat.

A  silvestr? Pro mnohé je to 

příležitost, jak si pořádně za-

řádit – co vy a  poslední noc 

v roce. Dáváte si předsevzetí? 

Nebo dával jste si je někdy?

Procházky, víno, hřbitovy, 

víno, fi lmy, víno, ohňostro-

je, víno a  potom spánek. Ten 

poslední den tak nějak krásně 

rychle uteče, že na velký vy-

mýšlení předsevzetí nezbude 

(naštěstí) čas.

A na co se těšíte v novém roce, 

máte nějaká očekávání?

Jistěééé! V  roce 2014 si na-

čmárám šestej křížek… Takže 

budu v očekávání novýho alba, 

bezva koncertů, kvalitní oslavy 

a udržení si zdraví…

Čemu jste se naposledy oprav-

du od srdce zasmál.

Já se teda směju furt, ale 

dneska mě dostala moje kočka 

Sheryla! Když vylízala mis-

ku s  Felixovým králíčkem, na 

moji otázku „…dala by sis ješ-

tě, chlupáčku?“ odvětila „Néé“ 

a sekla po mně drápkem. Nor-

málně si králíka přidává, tak 

nevím, co to do ní dneska vjelo!

Jak se těšíte do Rosic a v čem 

bude jiný vánoční koncert 

v  Zámeckém kulturním cen-

tru?

Vy to máte v Rosicích dob-

rý. Máte zámek, podzámčí, 

bezvadnýho kastelána, dobrý 

fotbalový mančaft , trávu na 

hřišti, mýho synovce jako ka-

pitána béčka, a já si tady můžu 

hnedle dvakrát zakoncerto-

vat. Na zámeckém nádvoří to 

bylo naplnění klukovskýho 

snu – zahrát mezi sgrafi tama 

(romantika) a zahrát si kousek 

vedle v  revitalizovaných stá-

jích, kde se před sto lety (podle 

mojí maminky) o  koně staral 

můj praděda, a ještě ke všemu 

v  čas vánoční, to není sen, to 

je moc krásná a příjemná sku-

tečnost. Vy nazdobíte krásně 

stromeček a  já vyšperkuju 

koncert…!

S pozdravem

Jaroslav Albert Kronek

za rozhovor děkuje Jaroslava Eliášová
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Z ČINNOSTI MÍSTNÍ ORGANIZACE ČESKÉHO SVAZU

BOJOVNÍKŮ ZA SVOBODU V ROSICÍCH

Vážení spoluobčané! Stále 

mezi námi žijí a jsou mezi námi 

odbojáři, partyzáni, lidé, kte-

ří přežili koncentrační tábory, 

pozůstalí obětí první a  druhé 

světové války i  vojáci z  vý-

chodní a  západní fronty, kteří 

i  se zbraní v  ruce čelili nacis-

tickému zlu. Jsou zde i pro vás, 

kterým mohou předat osobní 

zkušenosti a vzpomínky svých 

blízkých. Jde o to, aby ty jejich 

ideje a pravdy nikdy nezanikly.

Naše činnost je tedy vede-

na k  rozvoji České republiky 

v duchu demokratických a hu-

manitních tradic zakladatelů 

našeho státu a  zásad Charty 

lidských práv. Úsilím o posilo-

vání národní hrdosti a  lidské 

důstojnosti i  o  mravní čistotu 

společnosti na základě princi-

pu rovnosti občanů.

Je naším úkolem vyjadřovat 

a prosazovat stanoviska bojov-

níků za svobodu a  zachovávat 

historickou paměť národa. Je 

třeba i  dnes usilovat o  to, aby 

dějiny národního boje za svo-

bodu byly pravdivě zpracová-

vány a  byl objektivně hodno-

cen jejich význam pro současné 

i budoucí generace.

To jsem vám stručně vyjádřil 

myšlenky, které byly projedná-

vány na našem IX. sjezdu, který 

se uskutečnil letos v červnu. Za 

zmínku stojí možnosti přijímá-

ní nových členů mladších 18 let 

(již od 14 let).

Je to z toho důvodu, aby byla 

dána možnost mladým lidem 

se aktivně účastnit při naplňo-

vání poslaání našich členů.

Činnost našich členů je or-

ganizována nově zvoleným 

výborem. Tvoří jej tito bratři 

a sestry:

Ludvík Dvořák, – 95letý, čest-

ný předseda,

Ing. Pavel Pavlík – stávající 

předseda místní organizace,

Anna Gűrtlerova – jednatelka

Šimon Harašta – člen výboru

Albína Henclová – členka 

výboru

Antonín Růžička – člen 

výboru

Anna Kubíčková – členka 

výboru

Miroslav Jabůrek, Oldřich 

Londýn (z Omic), Josef Šikula, 

Karel Špiřík, Josef Uhlíř,

Bohumil Sedlák (bydlí na 

Zastávce)

Josefa Hoblíková, Iljič Žemlič-

ka (oba z Troubska)

Jako host navštěvuje naše 

schůzky pan Jiří Koev.

Plán činnosti byl postupně 

naplňován, i když je samozřej-

mě limitován fyzickou kondicí 

jednotlivých členů.

Výzva pro občany a jejich známé:
Vážení spoluobčané, prosí-

me vás touto cestou o  poskyt-

nutí jakékoli doplňující o infor-

maci o uvedených umučených.

JUDr.  Ladislav Dvořák, na-

rozen 13.  12.  1910 – popraven 

16. 3. 1943 v Osvětimi

Ladislav Sedláček, narozen 

24. 1. 1911 ve Střílkách, (hajný, 

Tetčice – hájenka na Bučíně)

Zatčen 20.  3.  1945, popraven 

10. 4. 1945 v Mauthausenu

Vladimír Knotek narozen 

1.  1.  1923, padl jako partyzán 

19. 4. 1945 u Mohelna

František Spěšný, narozen 

5.  4.  1899, zatčen 15.  10.  1939, 

umučen 1945

Josef Kožnať, narozen 25. 5. 1907, 

umučen v Brigu 1. 4. 1944

Jan Pergl, narozen 28. 6. 1922, 

nezvěstný na Slovensku, člen 

Třetí čs. úderné roty –Skalička

Jan Prudík narozen 15. 7. 1899 

(ON), popraven v Kounicových 

kolejí 14. 6. 1942

Karel Holešovský z Tetčic, na-

rozen...

Svoboda Jan narozen 17. 9. 1901

Milota Josef narozen 2. 3. 1886

Získané informace budou 

využity pro sestavení medai-
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lonků v  připravované knize 

o  umučených z  našeho města. 

Může to být i  vzpomínka na 

tohoto člověka, možná i  do-

chovaná fotografi e, i  upo-

zornění na člověka, který by 

mohl, „prozradit“ zda někdo 

z jeho známých ještě žije apod. 

Případné informace předávej-

te na uvedených kontaktních 

adresách:

Ing.  Pavel Pavlík, předseda – 

Kaštanová 1177, tel: 721 453 002

nebo Anna Gűrtlerová, jed-

natelka, Zbýšovská 805, tel: 

603 793 772. Předem děkujeme.

Za výbor MO ČSBS Rosice

Pavel Pavlík

předseda

MIKULÁŠ SE VRACÍ…
5. prosince 2013 v 16.30 hod. se po roce vrátí Mikuláš na rosické náměstí, aby potěšil 

děti svou nadílkou a za pomoci dětí rozsvítil vánoční stromeček na náměstí.

Pro účinkující a  Mikuláše bude opět připraveno podium, které umožní všem 

zúčastněným nejen dobře vidět, ale i slyšet celý program. Stánek s domácím sladkým 

pečivem si, tak jako každý rok, připraví Klub seniorů Rosice. Stánek s  horkým 

svařákem zajistí Dobrovolný spolek hasičů Rosice.

Dobrou atmosféru podpoří zpíváním koled 

nejen děti, které vystoupí, ale i  soubor 

Hlahol – Klubu seniorů Rosice pod vedením 

Mgr. Polanského.

Nadílku, označenou jménem a příjmením dítěte, 

můžete odevzdat v Elektru Tesař na Palackého 

náměstí do 5.  12.  2013 do 12.00 hod. (vedle 

cukrárny)

Akce bude probíhat za fi nanční podpory 

města Rosice. Akci spolupořádají: Klub 

seniorů Rosice, Dobrovolný spolek hasičů 

Rosice

Jana Konicarová
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VYCHÁZET ZE TMY KE SVĚTLU,
ANEB ADVENTEM K VÁNOCŮM

V  tomto ročním období 

pozorujeme, jak se nám nej-

více krátí dny a  noci naopak 

dospívají k  svému vrcholu. 

Když ztrácíme vnitřní klid ve 

svém životě, připadá nám také 

všechno kolem nás černější 

a smutnější, než ve skutečnos-

ti je. Hezké a krásné chvíle se 

pak zdají ještě prchavější, než 

tomu běžně bývá. Život přiná-

ší obojí, krásné a obtížné situ-

ace. Není vždy správné před 

nepříjemnou skutečností uté-

ci či naopak si uměle navodit 

radostné chvíle a  namlouvat 

si, jak jsem šťastný. Umění je 

prožít to či ono tak, aby rostla 

naše životní moudrost a  zra-

lost srdce.

Advent, to je vycházet 

ze svých existencionálních 

temnot a  přicházet do mís-

ta božského světla a  pomoci, 

jež může naši tíseň a  bolest 

proměnit v  novou životní 

sílu. Někteří starší lidé si ješ-

tě vzpomenou na tak zvané 

rorátní mše v  Adventu, kte-

ré začínali brzy ráno ještě za 

tmy. Vyjadřovaly to důležité: 

nechat naše tísnivé skuteč-

nosti života prozářit světlem 

Božího příslibu. Tím nejúčin-

nějším místem proměny, kde 

vycházíme ze svých lidských 

nejistot do jistoty božského 

přicházení, je událost Božího 

vtělení – či lépe narození Pána 

Ježíše Krista v zlomovém oka-

mžiku dějinné časové osy.

My na jedné straně vychá-

zíme ze sebe s  určitým roze-

chvěním a  zpokorněním a  na 

druhé straně s  radostným 

očekáváním směřujeme k této 

události božského přicházení. 

Zkušenost víry nás ale ujišťu-

je, že v každé studené jeskyni 

lidského žití může být započa-

to k novému životu…

K  tomuto otevření se Bo-

žímu životu zve všechny 

Rosičany

Mgr. Ing. Jan Klíma

řk farář rosický
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Bohoslužby o Vánocích v Rosicích kostel sv. Martina

24. 12. úterý Štědrý večer 21.00 hod.

25. 12. středa 1. Boží hod vánoční 9.15 hod.

26. 12. čtvrtek 2. Boží hod vánoční 9.15 hod.

(podrobněji na www.rosice.farnost.cz)
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MATEŘSKÉ CENTRUM 
KAŠPÁRKOV

Přátelé, kamarádi, je to opět tady! Doba Adventu, Mikuláš, Vánoce 

a hup… jsme v novém roce…

Na závěr toho letošního jsme pro vás připravili ještě několik akcí 

pro radost dětem, dospělým a nezapomněli jsme ani na zvířata v pří-

rodě. A potom už nám nezbývá než popřát krásné a pohodové Váno-

ce, ať je prožijete v klidu a bez starostí v kruhu svých blízkých. Odpo-

čiňte si, dobře se nalaďte a v roce 2014 opět na viděnou!

PROGRAM PROSINEC
5. 12. ČTVRTEK, 10.00 hod. | Mikuláš pro nejmenší, taneční sál ZKC.

 Mikuláš, anděl a HODNÝ čert. Zazpíváme koledy, vánoční písničky, rozdáme drobné dárečky, 

a kdo bude chtít, může si vyrobit čertíka nebo Mikuláše s sebou domů.

 Letos jsme maličko pozměnili schéma celé akce. Protože v loňském roce se celé dopoledne točilo 

kolem předávání dárečků a vyvolávání jmen těch, pro které jsou určeny, což zase po chvíli přestalo 

být zábavné pro ostatní, rozhodli jsme se to nyní zkusit jinak. Drobné dárečky připravíme pro 

všechny děti my, nenoste tedy žádné z domu. Mikuláš je rozdá dětem, a potom zbude alespoň více 

času na zpěv, vyrábění a focení se.

Cena: 40/dítě zahrnuje i dáreček a materiál na dílnu.

12. 12. ČTVRTEK, 18.00–20.00 hod., | Vánoční tvořivá dílna pro dospělé
výroba vánočních dekorací (hvězdiček) z pediku.

Přijďte si před Vánoci vyrobit nějaký pěkný dárek pro sebe nebo své blízké.

Lektor: Lucie Švecová, cena 80 Kč.

22. 12. NEDĚLE, 16.00 hod. | Zdobení stromečku pro zvířátka
 Sraz v 16 hod u mostku přes Bobravu, naproti Penamu, hned za Brněnkou. Nakrmíme kačeny a po-

tom se vydáme do Obory, kde nazdobíme stromeček a nachystáme zvířátkům vánoční hostinu.

 S sebou: tvrdé pečivo, mrkev, jablka, ořechy, něco na zavěšení (ne kovové háčky), svíčky, prskavky, 

termosku s čajem na zahřátí, dobrou náladu a píseň na rtech (nejlépe koledu).

PŘIPRAVUJEME
16. 1. ČT 18.00–20.00 hod. | Výtvarná dílna pro dospělé

26. 1. NE 10.00 hod. | Nedělní divadélko před obědem
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A  s  koncem roku se také 

hodí poděkovat všem, kteří 

mohou za to, že pro vás mů-

žeme a  jsme schopni všechny 

tyto akce a  aktivity připravo-

vat. V  roce 2013 byli největší-

mi hnacími motory kašpár-

kovského tryskáče hlavně 

Vlaďka Dolejšová, Zdenička 

Makovská, Katka Hoke, Rů-

ženka Macková, Lucka Šveco-

vá a Olda Hlaváček, kteří nejen 

že vedou kroužky nebo mají či 

měli na starosti chod naší her-

ničky, ale významně se podíleli 

i na přípravě a průběhu jedno-

rázových akcí a  téměř na žád-

né nechyběli! Dále také velké 

díky Beátě Boháčové, bez kte-

ré by celé centrum vlastně ani 

nevzniklo, a  Marušce Judové, 

která má na svědomí všechny 

ty krásné plakátky a  fotogra-

fi e. A pak nesmím zapomenout 

na Markétu Vucenovičovou, 

Nikolu Procházkovou, Janu 

Mikešovou, Ladu Machovou, 

Katku Holíkovou, Magdu So-

chorovou, které ochotně upe-

čou perníčky nebo se navlečou 

do kostýmu vodníka, když je 

to pro dobro věci… a  také na 

všechny služební maminky, 

které se starají o herničku. Tak 

ať nám to pěkně šlape i v příš-

tím roce! 

A děkujeme také za podporu 

městu Rosice, Jihomoravskému 

kraji a také obci Babice a fi rmě 

Pamiro za fi nanční příspěvky 

a  všem sponzorům, kteří nám 

věnovali drobné odměny pro 

děti.

Děkujeme také Jarce Hels-

nerové z  KICu za bezvadnou 

spolupráci a  také vám všem, 

dětem i dospělým, za to že jste 

si k nám našli cestu!

Snad jsem na nikoho 

nezapomněla…

Za tým MC Kašpárkov

 Lucie Šímová

Foto: archiv MC Kašpárkov
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OHLÉDNUTÍ
DRAKYÁDA

Letošní Drakyáda proběhla 

v  sobotu 12.  října. Bylo nád-

herné, teplé a  větrné počasí, 

na pouštění draků ideální. 

Kopec Nejsvětější Trojice byl 

krásně vyzdobený podzimní 

barevnou nádherou na stro-

mech a  také výrobky dětí 

z  kroužků, dotvářejícími at-

mosféru akce. Do soutěže se 

zapsalo 41 pouštěčů, celkem 

nás ale na poli za Trojicí moh-

lo být kolem 150. Nejmladším 

soutěžícím byla Zuzka Fialo-

vá a nejstarší Terka Veverko-

vá. V  dalších kategoriích se 

umístili:

O nejoriginálnějšího draka

Tadeáš Mutina

O nejpěknějšího draka

sourozenci Hamrákovi

O největšího draka

Katka Čechová

O nejmenšího letícího dráčka

Lukáš Procházka

O draka s nejdelším ocasem

Šimon Oplatek

O draka nejvýše letícího 

Klára Havlíčková

O nejposlušnějšího draka

Adélka Adamová

Po ukončení soutěžní části 

Drakyády jsme se přesunu-

li k  ohýnku, kde jsme si za 

hudebního doprovodu cha-

rismatického kytaristy Voj-

ty Laciny opekli špekáčky. 

Chtěla bych poděkovat všem 

soutěžícím i  jejich doprovo-

dům za účast, panu starostovi 

CO NOVÉHO V SVČ ROSICE
 Rezervace, informace a  přihlášky na tel.: 511 112 140, mob.: 603 834 762,

e-mail:info@svcrosice.cz., www.svcrosice.cz

najdete nás v severním křídle ZÁMKU v Rosicích, Žerotínovo nám. 1co
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Foto: archiv SVČ
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PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
PODZIMNÍ PRÁZDNINY SVČ

Z PERA ÚČASTNICE
První den jsme hráli sezna-

movací hry a  běhačky, taky 

jsme malovali hrníčky a  na 

oběd bylo kuře na paprice. 

Druhý den jsme měli volné 

ráno v Suterénu, hráli turnaje 

a  vyráběli rámečky. Na oběd 

byl karbanátek a bramborová 

kaše. Odpoledne jsme jeli do 

Kukly. Příměstský tábor byl 

super!!!

Zuzka Eliášová, 10 let

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
PODZIMNÍ PRÁZDNINY V SVČ

Tak, jak to bývá každý rok, 

i  letos jsme si pro děti připra-

vili v  době prázdnin program 

u  nás na středisku. V  úterý 

ráno se v prostorách SVČ sešlo 

23 dětí, které byly plné očeká-

vání, jaká jsou pro ně připra-

vená překvapení. Všichni jsme 

se neznali, proto jsme si hned 

zpočátku zahráli několik her 

na seznámení a  pobavení. Po 

zahřívacích aktivitách přišly 

na řadu hry běhací a  týmové. 

V  pauzách na svačinky jsme 

pravidelně navštěvovali klub 

Suterén, kde se dětem nejvíc 

líbil pin-pong, x-box a fotbálek. 

Mezi běháním, luštěním, obje-

vováním stanovišť si děti stihly 

vyrobit rámečky a  pomalovat 

hrnečky. Druhý den dopoledne 

nám počasí moc nepřálo, a tak 

jsme museli program trošku 

uzpůsobit a  místo dovádění 

venku jsme hráli uvnitř. Po 

obědě přestalo pršet a my moh-

li vyrazit do Oslavan do Per-

monia. Fííí haaaa. To bylo něco. 

Bludiště, překážky, objevování 

značek, prales, sopka, výtah, 

kostlivec, podzemí, super bájo 

dobrodružství, vyhlídka, obě-

šenci. Prostě jsme si to užili na 

jedničku.

Lucie Volánková

za návštěvu podařené akce, 

skvělému počasí za překrás-

ný podzimní den a především 

všem pomocníkům. Speciální 

dík pak pro Vítka Pohla, Ter-

ku Trýskovou, Áďu Jaškovou, 

Báru Hlavoňovou a  Sofču 

Strnadovou za jejich skvělou 

práci v  řadách instruktorů. 

A také Monče Kváčalové, naší 

nové dvorní fotografce na 

SVČ, za fantastické zachycení 

atmosféry.

Zuzka Brestičová
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BOJ O TETČICKÝ 
POKLAD

V pátek 1. 11. 2013 se kona-

la akce Boj o tetčický poklad. 

Této akce jsme se zúčastnili 

jako instruktoři. Po přivíta-

ní se děti vydaly plnit úkoly 

na tetčický rybník Rebušín. 

Tyto úkoly jsme jim připra-

vili předem, aby je děti mohly 

co nejlépe prožít. Za správné 

splnění úkolů děti dostaly 

sladkosti a kus mapy k pokla-

du. Potom dali všichni dohro-

mady své části mapy a vydali 

se hledat poklad. Poklad byl 

velmi dobře schován a  Ter-

ka – vedoucí akce – se divila, 

že i přes tmu a obtížný terén 

děti poklad našly. Truhla 

s pokladem byla plná různých 

dobrot a  dalších nádherných 

věcí, které jsme pro děti do-

stali od tetčických sponzorů, 

kterým moc a moc děkujeme. 

Po návratu do sokolovny jsme 

si zahráli několik her, uspo-

řádali diskotéku a  nakonec 

pustili pohádku na dobrou 

noc, u které jsme si připadali 

jako v kině. My jsme se na noc 

vytratili do pekla s  Tomem 

a  Míšou, Terku jsme nechali 

spát s dětmi v tělocvičně. So-

botní ráno jsme zahájili vý-

bornou snídaní, u  které jsme 

děti obsluhovali. Jako první 

chod jsme podávali toust, 

dále dostal každý tři kousky 

soutěžní buchty, kterou jsme 

sami upekli, a kdo ještě neměl 

plné břicho, mohl si pochut-

nat na krémovém zákusku 

a  jablíčku. Poté jsme hráli 

různé hry na rozloučenou. 

I když byli všichni smutní, že 

akce končí, Terka nám slíbila, 

že na jaře můžeme uspořá-

dat další akci. A doufáme, že 

přijde zase alespoň tolik dětí, 

kolik přišlo letos.

Instruktorky Kája, Áďa a Dorča
Foto: archiv SVČ

OMLUVA – PODZIMNÍ PRÁZDNINY
Omlouváme se všem rodičům za nedostatečnou komunikaci při zasílání podrobných infor-

mací k akci Podzimní prázdniny. Tento problém nastal z technických důvodů. Děkujeme za 

pochopení.

Mirka Murycová,  zástupce ředitele

 Lucie Volánková,  vedoucí příměstského tábora
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POZVÁNKA
Pro všechny kluky, holky, rodiče i prarodiče

6. 12. | Čertovsko andělský bál
 Zámecké kulturní centrum Rosice. Začátek v  16.00 hod 

v maskách.

 Boj mezi peklem a nebem může začít. V programu se můžete těšit na hry, soutěže, kouzlení, bleko-

tání, andělské zpěvy a tanečky, volba nejhezčího čerta a nejškaredějšího anděla, čertovskou tombo-

lu. Těší se na vás Luciferda a Andělka. Cena 30 Kč děti, 40 Kč ostatní. Občertvení zajištěno.

13. 12. | Průvod svaté Lucie
 A zase ta Lucie! 13. prosince je skoro za dveřmi a s nimi i svátek 

svaté Lucie. I letos sv. Lucii oslavíme, zapějeme, popijeme. Sraz 

všech účastníků je v 17.00 hod na I. nádvoří zámku. Program: 

Vánoční zvyky – pouštění lodiček, odlévání olova, vykrajování 

jablíček, hod škrpálem…., Ježíškova pošta, cesta za světýlkem 

zámeckým parkem. Na závěr zavěsíme světýlka pro Ježíška. Ob-

čestvení v podobě punče a čaje zajištěno. S sebou lampion, 20 Kč 

a zavařovačku.

ROSICKOU 
TMOU

Sedmého ročníku noční šif-

rovací hry se zúčastnilo 28 tří-

členných týmů. 23 v  kategorii 

mládež a 5 v dospělých.

Mladší kategorii s  přehle-

dem vyhrál tým složený z Lu-

káše Hrouzka, Dareka Haněla 

a  Jirky Poláka. Na druhém 

místě byli Honza Hlaváč, 

David Katzer a  David Jahn. 

Třetí místo obsadil dvoučlen-

ný tým, složený z  loňských 

vítězů, tedy „Kaštani“ v  po-

době Pavla Stehlíka a  Ondry 

Klusáka.

Ve starší kategorii zvítězi-

li Vojtík Lacina, Lukáš Vrba 

a Otakar Víšek.

Všichni soutěžící i pomocní-

ci byli ale úžasní, stateční a vy-

trvalí a já prohlašuji tento roční 

noční hry za absolutně bezpro-

blémový a vůbec zatím nejlepší, 

proto se budu moc těšit na roč-

ník příští, již osmý!

Foto: archiv SVČ

Foto: archiv SVČ

Foto: archiv SVČ
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15. 12. 2013 | Dárek na poslední chvíli
Oblíbená vánoční výtvarná dílna s  dlouholetou tradicí 9.00–

17.00 hod.

 Program: výroba vánočního dárku vlastními silami potěší kaž-

dého obdarovaného. Přijďte si vyrobit dárek na poslední chvíli, 

krásně jej zabalit a doplnit originálním přáním.

 Možnost společného oběda ve vánočním duchu včetně po-

lévky SVČ.

Výtvarná dílna – cena 120 Kč, oběd 80 Kč.

 S sebou: Přezůvky, pracovní oblečení, zajištěn pitný režim i svačina.

Na dílnu a zájem o oběd je třeba nahlásit do středy 12. 12. 2013.

Těší se Mirka Murycová a kolektiv.

AKCE KLUBU SUTERÉN
3. 12. | Workshop v djingu, 17.00 hod klub Suterén

 Baví tě pracovat s mixážním pultem, gramofony, vinyly? Tak to je akce právě pro tebe. Navíc tě 

DJ Rubenz seznámí s technikou, dozvíš se něco o hudbě, historii djingu až po současnost, scratch-

ingu a beatjugllingu. Cena je 20 Kč, členové zdarma. Určitě přijď, bude to stát za to! Těší se Rubenz

9. 12. | Hena, tatoo, 17.00 hod, klub Suterén
 Přednáška o tetování, heně, různých druhů krášlení těla. Možnost vyzkoušení malování henou. 

Promítání dokumentu, ornamentové šílenství… Občerstvení zajištěno. Vstup zdarma.

10. 12. | Turnaj v pokeru, 17.00 hod, klub Suterén
 Přijď si zahrát turnaj o zajímavé ceny do klubu. Startovné 20 Kč. Občerstvení a ceny zajištěny. Těší 

se Víťa

12. 12. | Turnaj v deskových hrách, 17.00 hod klub Suterén
 Pokud rád hraješ deskové a karetní hry určitě si nenech ujít tuto příležitost a přijď si poměřit svoji 

rychlost, postřeh, mysl. Odměny zajištěny. Startovné 20 Kč. Těší se Anička

13. 12. | Předvánoční diskotéka s přespáním
 Sraz všech „nocležníků“ je v 17.00 hod v klubu Suterén. Co tě čeká? Vánoční atmosféra, tancování, 

soutěže o ceny, fi lmy, lampiony štěstí a přespání v klubu. S sebou spacák, přezůvky, svačinu a dob-

rou náladu. Cena je 100 Kč, místa jsou omezena, proto se hlas v klubu co nejdříve. Těší se Jana.

19. 12. | Hraboška v klubu, 16.00 hod, klub Suterén
 Nemáš ještě dárky na Vánoce? Nebo už tě prostě nebaví jen tvoje staré oblečení? Přijď do klubu Su-

terén a prodej ho. Pokud máš zájem o prodejní místo, rezervuj si je v klubu suterén za úplatu 20 Kč 

za stůl. Oblečení si oceňte. Pokud chceš na Vánoce někomu udělat radost, přijď nakupovat právě do 

klubu. Za super cenu uděláš radost nejen sobě.

Foto: archiv SVČ
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PŘIPRAVUJEME
Lyžařské zájezdy o jarních prázdninách:

 Pro děti a  mládež. Osvědčená CHATA LOPATA v  Bílých Karpatech. 15.–22.  února. Cena 

4 190 Kč. V ceně ubytování, výuka na svahu, plná penze, doprava autobusem, pedagogický a zdra-

votnický dozor, odměny. Můžete se těšit na nezapomenutelné večerní programy, výlet do Uher-

ského Brodu a zábavné vedoucí (Zuzku, Báru, Tottiho a Aničku). Více informací a přihlášky na: 

bresticova@svcrosice.cz

Termín – 15. 2. – 22. 2. 2014 – Jarní prázdniny Místo: Passo Tonale – Dolomity – Itálie

Cena: 8 490 Kč

 Cena zahrnuje: 5x ubytování s polopenzí, 5denní skipas, dopravu, závěrečný úklid, společenské 

večerní hry

 Slevy: dítě do 8 let v doprovodu 1 rodiče 1 900 Kč junioři a senioři 500 Kč bez skipasu 1 900 Kč

 Příplatky: lyžaři ve věku 14–18 let bez doprovodu dospělé osoby 500 Kč, rozšíření skipasu o příjez-

dový den 400 Kč

Odjezdová místa: Říčany u Brna, Rosice, Brno, další dle domluvy po cestě

Rezervace, info: 511 112 140, 603 834 762, murycova@svcrosice.cz

 Chystejte si masky, trénujte taneční kreace! Tradiční a oblíbený Karneval se blíží! Vše se uskuteční 

v neděli 26. 1. od 14:00 do 16:30 v kulturním domě Cristal.

OD 2. pol. NOVĚ!!! | Španělština
 Pro začátečníky od 12 let. Případní zájemci hlaste se na tel. 603 834 762. Schůzky budou probíhat 

každý čtvrtek od 6. 2. 2014 od 17.30–18.30 hod. v jazykovně SVČ.

Vedoucí: Alice Skalníková.

Keramika pro dospělé
 Úterý – 1x za 14 dní, pro všechny, kteří si chtějí tvořit pro potěšení a pohlazení duše. Základy práce 

s hlínou, odborné vedení.

 K dispozici je vybavená keramická dílna s hrnčířským kruhem, keramické hmoty, glazury, bar-

vítka, engoby.

Lektorky – Petra Webrová a Mirka Murycová

Keramika pro rodiče s dětmi
 1x týdně, pro rodiče, ale i prarodiče, kteří chtějí se svými dětmi prožívat jedinečné chvíle při ob-

jevování hlíny.

K dispozici je vybavená keramická dílna, keramické hmoty, glazury, barvítka, engoby.

Lektorky – Petra Webrová a Mirka Murycová
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USPÁVÁNÍ ZVÍŘÁTEK
3. 11. 2013

Blíží se zima a  zvířátka se 

chystají k  spánku. Některá si 

už svůj domeček na zimu při-

chystala a  pohodlně ulehla 

k  spánku. Na rosické nádvoří 

však zabloudil medvídek, který 

netušil, že má přijít zima, a ne-

měl přichystaný žádný pelíšek 

k přečkání do jara.

Děti mu nabídly pomoc a vy-

daly se s  medvídkem i  paní 

Zimou do rosického parku hle-

dat vhodný domeček. V parku 

však narazily na jiná zvířátka, 

kterým zazpívaly písničku, aby 

všechna měla krásný spánek. 

Výprava byla úspěšná - vždyť 

děti našly méďovi teplou po-

stýlku, kam ulehl a při něžném 

zpěvu usnul.

Děkujeme všem dětem a ro-

dičům, kteří si na uspávání na-

šli čas a přišli za námi. Bylo to 

milé a příjemné dopoledne.

Za Turisťák Rosice

Aneta Králová

NOVINKY 
Z TURISŤÁKU

Foto: archiv turisťáku
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FOTBAL
Kromě A  mužstva ukončily 

svá působení všechny ostatní 

týmy.

Všem patří dík za reprezen-

taci města a  klubu. Fotbalisté 

bojovali ve svých kategoriích 

zodpovědně a úspěšně.

Nejlepšího výsledku docílili 

starší žáci, kteří přezimují na 

krásném druhém místě.

Rovněž tak i  A  tým, který 

čeká ještě poslední mistrov-

ský zápas s  Blanskem. V  době 

vydání Rosy už bude odehrán 

a tím dáno i konečné pořadí.

Kromě našich hráčů získali 

na našem hřišti domácí úto-

čiště i  mladší a  starší žákyně 

FC Zbrojovka Brno.

Teď si chvilku od fotbalu 

odpočineme a  těšíme se opět 

s vámi na zajímavá utkání jar-

ního kola soutěže.

Dovolte mi, abych vám jmé-

nem FC Slovan Rosice popřála 

krásné vánoční svátky, bohaté-

ho Ježíška a šťastný nový rok.

Dana Prokešová

Foto: archiv FC Slovan Rosice

DALŠÍ VYNIKAJÍCÍ ÚSPĚCHY 
ZÁVODNÍKŮ TJ SOKOL ROSICE
Mistrovství Evropy v benčpresu Masters 
Bulharsko, Sofi e, 17.–19. 10. 2013

Ve dnech 17.–19. 10. 2013 se 

konalo v Sofi i v Bulharsku Mis-

trovství Evropy v  benčpresu 

(tlak na lavici) Masters. Závod-

ník TJ Sokol Rosice Ing.  Petr 

Lahoda se na tuto soutěž no-

minoval a  zásluhou fi nanční 

dotace města Rosice se také 

mohl mistrovské soutěže zú-

častnit. Soutěžil v kategorii M1 

do 120 kg, kde byli všichni bor-

ci s velmi vyrovnanými, kvalit-

ními výkony. Svým výkonem 
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255 kg skončil na krásném 

5. místě. Ve třetím pokusu sice 

zvedl 272,5 kg, ale pokus mu 

nebyl rozhodčími uznán. Kdy-

by se Petr na jaře při tréninku 

nezranil a udržel si svou formu, 

mohl s přehledem obsadit me-

dailové umístění. Petrovi bla-

hopřejeme a  děkujeme za dů-

stojnou reprezentaci TJ Sokol 

Rosice, města Rosice i České re-

publiky! Česká republika v me-

zinárodní účasti 12 států skon-

čila v  kategorii M1 i  Petrovou 

zásluhou na úžasném 4.  místě 

a nechali za sebou i Polsko, Ně-

mecko, Rusko a další státy.

Pohár starosty města Zbýšova v silovém trojboji 
dorostenců a juniorů s mezinárodní účastí 26. 10. 2013

Pohárové soutěže se zúčast-

nila také dorostenka TJ Sokol 

Rosice Kristýna Obršlíková, 

která se věnuje tomuto silové-

mu sportu jen krátkou dobu, 

a  přesto podala na svůj věk 

(15 roků) úžasné výkony, a ještě 

měla ve dřepu a  mrtvém tahu 

dost velké rezervy. V kategorii 

dorostenek do 63 kg zvítězila 

a  získala krásný pohár i  hod-

notné ceny.

Výkony Kristýny jsou násle-

dující:

Dřep – 100 kg,

benčpres – 50 kg,

tah – 100 kg,

celkový výkon – 250 kg.

Také Kristýně děkujeme za 

velmi dobrou reprezentaci!

Pavel Procházka

HC ŠTIKA DOSÁHLA PRVNÍHO 
VÍTĚZSTVÍ V KRAJSKÉ LIZE
Od posledního vydání měsíčníku ROSA sehrál náš rosický 

hokejový klub 5 utkání, ve kterých dosáhl následujících 

výsledků:

3. kolo  HC Štika Rosice – HC Uničov  5:3

4. kolo  měla HC Štika volno

5. kolo  HC Štika Rosice – HC Velká Bíteš  2:6

6. kolo  HC Šternberk – HC Štika Rosice  5:2

7. kolo  HC Štika Rosice – HC Brumov–Bylnice  3:10

8. kolo  HC Velké Meziřičí – HC Štika Rosice  4:0

Potvrzuje se naše očekávání, 

že krajská liga, ve které hrají 

týmy z  Jihomoravského kra-

je, Vysočiny, Zlínského kraje 

a  z  kraje Olomouckého bude 

velmi těžká soutěž a  pro náš 

téměř juniorský tým nebu-

de snadné v  této těžké soutěži 

vyhrávat. Jsme velmi rádi, že 

se nám podařilo porazit dne 

12. října 2013 v domácím utká-

ní ještě nedávno II. ligu hrající 

HC Uničov. Mnoho hokejo-

vých expertů při pohledu na 

věkové složení našeho týmu 

předpokládalo, že téměř všech-

ny zápasy budeme prohrávat 

o více jak 10 branek. Nyní mu-

síme konstatovat, že zástupci 

Jihomoravského hokejového 

svazu jsou velmi rádi, že jsme 

jako nový hokejový klub využi-

li možnost přihlásit se do kraj-

ské ligy a hrát tak vysokou sou-

těž. Mohli jsme se přihlásit do 

nižších hokejových soutěží, ale 

naše rozhodnutí, že hokejový 

fanoušek z Rosic si minimálně 

tuto soutěž zaslouží, se potvr-

zuje. Velká část našich fanouš-

ků si hokej doslova užívá a i při 

našich zápasech se s chutí podí-

vají na náš hokej, ale i na pěkný 

hokej našich soupeřů. Stánek 
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s  grogem a  svařeným vínem 

také přispívá k  dobré náladě 

na zimním stadionu a  mnoho 

fanoušků si již sobotní večer 

bez kombinace hokeje a těchto 

teplých nápojů nedovede před-

stavit. Pro velkou část z nich je 

možnost strávit zimní večer na 

zimním stadionu místo u  tele-

vize příjemným večerem. A  to 

byl cíl, který jsme si jako nová-

ček krajské ligy pro tento rok 

stanovili a  zatím jej plníme. 

Naši soupeři chválí náš stadion 

a po zápasech nám říkají, že jim 

atmosféra na našem zimním 

stadionu připomíná trošku 

Vsetín (tam voněla při každém 

zápase na zimáku slivovice).

Hodnocení jednotlivých zá-

pasů je možno si přečíst na na-

šich webových stánkách www.

hcstika.cz, které nám skvěle 

připravuje pan František Po-

korný. Naše stránky (což potěší 

určitě všechny naše sponzory, 

kteří zde mají odkazy) jsou 

nejvíce sledovanými stránkami 

všech hokejových klubů z naší 

soutěže a dle informací od ve-

dení našich soupeřů se na naše 

stránky dívají na výsledky a na 

tabulku raději než na ofi ciální 

stránky ČSLH. Máme okolo 

1 000 návštěv našich stránek za 

týden, čímž se naše stránky stá-

vají již zajímavým reklamním 

prostorem. Musíme přiznat, 

že tak velkou návštěvnost jsme 

zdaleka neočekávali, Franta 

Pokorný se stal nedílnou sou-

částí našeho klubu a  moc mu 

za tuto dobrovolnou práci pro 

klub HC Štika Rosice děkuje-

me. Měsíční návštěvností oko-

lo 5 000 kliků na naše stránky 

patříme k nejnavštěvovanějším 

sportovním stránkám v  celé 

České republice. Samozřejmě 

nejvíce návštěvníků našich 

stránek je z řad našich fanouš-

ků z rosického regionu.

Do hodnocení našich vý-

sledků za výše uvedená kola 

určitě také patří pár zajíma-

vostí. Největší raritou asi byl 

zápas ve Šternberku v  6.  kole. 

Náš nejstarší hráč, který v tom-

to zápase za nás nastoupil, byl 

totiž mladší než nejmladší hráč 

našich soupeřů! Domácí bouř-

livé prostředí v  tomto zápase 

bylo úžasné. Fanoušci byli ob-

lečeni do dresů domácího týmů 

a bubny, řehtačky a hlasivky se 

nezastavily po celých 60 minut. 

Mnoho našich hráčů ještě v tak 

nepřátelském prostředí nikdy 

hokej nehrálo. Ale odehráli 

jsme úžasný zápas, kdy jsme 

snížili i pár minut před koncem 

na 3:2 a  jenom naše nezku-

šenost nás připravila o  první 

body z venku.

Velkou zajímavostí byl také 

zápas 7. kola proti HC Brumov–

Bylnice. V  tomto zápase totiž 

hosté nasadili poprvé v této se-

zóně mnoho hráčů na hostová-

ní z  extraligového Zlína. Naši 

fanoušci tak mohli vidět ve 

žlutých helmách opravdu skvě-

lé hokejisty. V brance Brumova 

byl navíc také brankař Zlína. 

Majitel Brumova již nemohl 

unést špatné výsledky tohoto 

týmu, a tak sáhl k posilám, na 

které zatím fi nančně v  našem 

klubu plném mladíků nemáme. 

V tomto zápase se však podaři-

la krásná věc našemu útočníko-

vi Milanovi Haklovi (Háčkovi) 

a  vstřelil všechny tři branky 

našeho týmu. Milan však moc 

velkou radost z  tohoto výsled-

ku neměl, neboť jsme od sil-

ného Brumova dostali doma 

desítku, a to bylo pro nás (i přes 

složení hostujícího týmu) velmi 

nepříjemné.

V pátém a v osmém kole jsme 

sehráli krásné zápasy, na které 

se naši fanoušci nejvíce těši-

li – derby se sousedními týmy 

z Velké Bíteše a z Velkého Me-

ziříčí. V  obou dvou zápasech 

se hrál krásný hokej. Na těchto 

zápasech byla jak doma s  Vel-

kou Bíteš, tak ve Velkém Mezi-

říčí krásná a bouřlivá návštěva. 

Naši mladíci v  obou zápasech 

byli vyprovázeni potleskem 

a  zejména v  zápase ve Velkém 

Meziříčí nás domácí fanoušci 

i  ubezpečovali, že tak krásný 

a  útočný hokej u  nich nikdo 

nehrál. Bohužel nám chybí za-

tím zkušenosti z  takto vyrov-

naných zápasů v  mužské kraj-

ské lize a  hráči jako například 

třicetiletý meziříčský Sobotka 

(bratr našeho hráče v  NHL), 

kteří nakonec zápas umí roz-

hodnout. Musíme se prostě na-

učit vyhrávat!

Děkujeme všem fanouškům 

za vzrůstající návštěvy a  zá-

jem o hokej. Velmi nás těší, že 

na našem zimním stadionu se 

začíná scházet opravdu skvělá 

skupina lidí, kteří se jdou po-

dívat na dobrý hokej a  tolerují 
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naši nováčkovskou nezkuše-

nost. V  letošním roce bude-

me hrát doma ještě následujíc 

zápasy:

–   16.  listopadu  2013 HC Štika 

Rosice – HC Uherský Ostroh 

v 17.00 hodin (sobota)

–   21.  listopadu  2013 HC Šti-

ka Rosice – HC Boskovice 

v 18.00 hodin (čvrtek)

–   30.  listopadu  2013 HC Šti-

ka Rosice – HC Blansko 

v 17.00 hodin (sobota)

–   14.  prosince  2013 HC Štika 

Rosice – HC Uherské Hradi-

ště v 17.00 hodin (sobota)

Nadále platí, že sobotní zá-

pasy hrajeme v  17.00  hodin 

a  čtvrteční zápasy v  18.00  ho-

din. Těšíme se na vaši návštěvu 

při našich zápasech

Ing. Zdeněk Čížek

předseda HC Štika Rosice

ZUMBA V ZKC
SLAVÍ 3. VÝROČÍ

Ač se mi to zdá jako včera, 

kdy jsem coby začínající in-

struktorka otvírala svoje prv-

ní lekce zumby, jsou tomu le-

tos na podzim už 3 roky. Za tu 

dobu jsme se slušně rozrostli 

a  vytvořili pevnou základnu 

nejen cvičenek, ale především 

nových přátel se stejným ko-

níčkem – tancem. A to chtělo 

(jak je již naším každoročním 

zvykem) pořádnou oslavu. Ta 

se uskutečnila v pátek 15. 11. 

a  byla to party, jak se patří. 

Krom zumby nechyběla tom-

bola, občerstvení a  spousta 

překvapení. Chtěla bych tím-

to poděkovat všem, kteří se 

jakkoli podíleli na této akci, 

nebo si jen chodí občas za-

cvičit, za skvělou atmosféru 

nejen na lekcích zumby.

Pro ty, kteří uvažují, že by 

si za námi taky přišli zatančit: 

cvičíme v sále ZKC Rosice ka-

ždé pondělí a pátek od 19 hod. 

a středy od 18hod. Bližší infor-

mace na 608603597 nebo zkc-

zumba@seznam.cz

Děkuji a těším se na viděnou 

na některé z dalších lekcí.

Instruktorka Lucka

Foto: archiv autorky
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REPREZENTACE MĚSTA A ZŠ ŠKOLY ROSICE

MAŽORETKAMI ANIFE V RAKOUSKU
Mažoretky Anife ZŠ Rosice 

se v měsíci září a říjnu s úspě-

chem zúčastnily slavností vína 

a  dýní v  Rakousku, kterému 

přihlížely za nádherného poča-

sí tisíce návštěvníků. Anifačky 

se opět líbily, což dokazuje po-

zvání na tyto tradiční slavnosti 

i příští rok.

Ještě mi dovolte malou omlu-

vu manželům Širokým za opo-

menutí zařadit je mezi sponzo-

ry v posledním čísle Rosy.

Za mažoretky Anife

Jara Žák

Foto: archiv mažoretek Anife

Foto: archiv mažoretek Anife
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